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� Kocaeli Odavizyon

KSO Yönetim Kurulu Başkanı Ayhan Zeytinoğlu Dış 
Ticaret Bakanlığı’nın ihracat rakamlarının üre-
timin yapıldığı illere yazılması kararını “Üretim 

ve ihracat haritası daha gerçekçi olarak değişecek.” 
şeklinde yorumladı. 1 Ocak 2024’ten itibaren ihracat 
istatistiklerinin değişeceğini, illerin gerçek ihracat 
performanslarının ortaya çıkacağını ifade eden Ay-
han Zeytinoğlu; şirket merkezlerinin ağırlıklı olarak 
İstanbul’da olması nedeniyle bu ilde yoğunlaşan 
ihracatın, üretimin yapıldığı illere yayılacağını, başta 
Kocaeli olmak üzere bazı illerin ihracattaki ağırlığının 
çok daha artacağını söyledi. Benzer bir etkinin ilçeler 
bazında da gözleneceğini ifade eden Ayhan Zeytinoğlu: 
“Bir il içinde bazı ilçelerin üretim ve ihracat bakımından 
öne çıkacağını göreceğiz.” dedi. Gerçekçi istatistiklerin 
ortaya çıkmasıyla gelecekte üretim ve ihracat teşvik-
lerinin ilçe ve il bazında daha selektif uygulanmasının 
mümkün olacağına değinen Ayhan Zeytinoğlu “Uzun 
zamandır bu uygulamayı savunuyor ve bekliyorduk. 
Bakanlığın aldığı bu kararın önemli sonuçlar yarataca-
ğını düşünüyoruz.” şeklinde konuştu. 

İHRACAT VE İTHALATTA GELİŞMELER
Başkan Zeytinoğlu güncel ekonomik gelişmeler hakkın-
da değerlendirmelerde de bulundu:
Ekim ayında ihracat yüzde 7,4 artarak 22 milyar 873 
milyon dolar ile en yüksek ekim performansını gösterdi. 
En büyük ticaret partnerimiz Avrupa’daki yavaşlama, 
kurun ihracatı yeteri kadar desteklememesi ve Çin’den 

Avrupa’ya taşıma maliyetlerinin Çin lehine değişmesinin 
ihracatta daha yüksek artışlar görülmesini etkilediğini 
düşünüyoruz.

En fazla ihracat yapılan ilk beş ülke; Almanya, Irak, 
ABD. BAE ve İtalya olarak sıralandı. Bu ülkelerin tama-
mına 1 milyar doların üzerinde ihracat yapılırken ilk 
sırayı 1 milyar 764 milyon dolar ile Almanya aldı. BAE’ye 
yapılan ihracatın yüzde 161,2 artış göstermesi de dikkat 
çeken bir başka gelişme oldu.

Ekim ayında ithalat yüzde 1,3 artışla 29 milyar 594 
milyon dolar olarak gerçekleşti. Yatırım malları ithalatı 
yüzde 36,9 artışla 4.6 milyar dolara çıkarken hammad-
deler ithalatı yüzde 12,6 düşüşle 20,2 milyar dolar ola-
rak gerçekleşti. Tüketim malları ithalatı ise yüzde 78,2 
artışla 4,7 milyar dolara çıktı.

Dış ticaret açığı bir önceki ekime göre yüzde 14,8 ge-
rileyerek 7,9 milyar dolardan 6 milyar 721 milyon dolara 
düştü.  

ENFLASYON
Enflasyon verilerine baktığımızda ekim ayında TÜFE 

yüzde 3,43 artışla yıllık yüzde 61,36’ya çıktı. ÜFE ise 
yüzde 1,94 artışla yıllık yüzde 39,39 olarak gerçekleşti. 
Enflasyondaki aylık artışların hız kestiğini görüyoruz.
Ancak önümüzdeki aylarda baz etkisiyle, enflasyonda 
bir ivmelenme görebiliriz.

KOCAELİ TİCARETİ
Kocaeli Gümrüklerinden aldığımız verilere göre ekim 

““

Üretim ve ihracat haritası gerçeği daha 
çok yansıtacak şekilde değişecek

KSO Yönetim Kurulu Başkanı Zeytinoğlu: 

İhracatın üretim yapılan illere yazılması kararını yorumladı

[başkan’dan mektup ►
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ayında Kocaeli’den gerçekleşen ihracat yüzde 13,9 artışla  
3 milyar 304 milyon dolar oldu. İthalat ise yüzde 27,1 
artışla  7 milyar 19 milyon dolar olarak gerçekleşti. 

İlk on aylık döneme baktığımızda ihracat  yüzde 0,8 
artışla 31 milyar 444 milyon dolar, ithalat ise yüzde 14.4 
artışla 67 milyar 745 milyon dolar olarak gerçekleşti. 

CARİ AÇIK
Ağustos ayında 56,6 milyar dolar olan yıllık cari açık 

eylül ayında yıllık 51 milyar 709 milyon dolara geriledi. 
Geçtiğimiz eylüle göre 1,87 milyar dolar daha fazla çıktı. 
Fazla verilmesinde ana etkenin dış ticaret açığındaki 
gerileme olduğunu görüyoruz. Hizmet gelirleri de geçen 
yılın üzerinde gerçekleşerek pozitif katkı sağladı. Bu 
arada geçtiğimiz eylülde 8,1 milyar dolar olan dış ticaret 
açığı 3,6 milyar dolara gerilerken hizmet gelirleri 6,1 
milyar dolardan 6,3 milyar dolara çıktı.  Ekim ayında da 
dış ticaret açığındaki gerilemenin cari açığa yansıması, 
turizm gelirlerinin de katkısıyla yıllık cari açıkta gerileme 
beklentilerimiz arasında. 

KAPASİTE KULLANIMI
Ekim ayı kapasite kullanım oranı geçen yıla göre 0,5 

puan, eylül ayına göre 0,1 puan  artışla yüzde 77,4 olarak 
gerçekleşti. Kocaeli’de kapasite kullanımı geçen yıla göre 
0,5 puan düşüş ve eylül ayına göre 0,1 puan artışla yüzde 
71,1 olarak gerçekleşti. 

SANAYİ ÜRETİMİ
Sanayi üretimi eylülde aylık yüzde 0,1 puan gerilerken 

yıllık yüzde 4 olarak gerçekleşti. Sektörlere baktığımızda 
sermaye malları ve yüksek teknolojili ürünlerdeki artışlar 
dikkat çekti. Sermaye malları üretiminde yıllık yüzde 
21,2’lik, yüksek teknolojili ürünlerde yıllık yüzde 50,1’lik 
artışları katma değerli üretim ve geleceğe yönelik yatırım 
ve büyüme açısından değerli buluyoruz.

İŞSİZLİK
Eylülde işsizlik oranı yüzde 9,1 olarak gerçekleşti. 

İşsizlik geçen yılın aynı ayına göre 1 puan, 
ağustos ayına 
göre 0,1 puan 
geriledi. 

Ağustos’tan 
eylüle çalışabilir 
nüfus 48 bin kişi 
artarken İstihdam 
edilenler 59 
bin kişi geri-
ledi. İşgücüne 
dahil olma-

yanlar 153 bin kişi artarken İşsiz sayısı 46 bin kişi geriledi. 
Eylül itibariyle toplam istihdam edilenler 31 milyon 686 
bin kişi olarak gerçekleşti. 

Türkiye ile benzer nüfusa sahip Almanya’da nüfusun 
yarısından fazlası çalışıyor. 2022 verilerine göre; çalı-
şan sayısı  yaklaşık 45 milyon kişi / yaş ortalaması 44,8 
Türkiye’de yaş ortalaması 31,3. 

Avrupa Birliği’nde işgücüne katılma oranı  yüzde 74,7  
olmasına karşın  Türkiye’de bu oran yüzde 52,9. AB’de 
olan yüzde 74,7 oranını bizim verilerimize uyarlarsak; 
işgücüne katılan kişi sayısı 48,9 milyon olurdu. Şu an 
Türkiye’de toplam çalışan sayısı 31,3 milyon kişi. Bu so-
nuç çalışmak isteyen sayısının düşüklüğüne bağlı olarak 
işsizlik oranımızın düşük göründüğünü gösteriyor. Nüfu-
sumuza oranla çalışan sayısının daha yüksek seviyelerde 
olması gerektiğine inanıyoruz. 

BÜTÇE 
Bütçe  ekim ayında 95 milyar 
46 milyon TL açık verdi. 
Gelirler yüzde 111,3 artışla 
473,75 milyar TL, giderler 
yüzde 85.2 artışla 569,21 
milyar TL olarak gerçek-
leşti. Ocak-ekim bütçe 
açığının 608,06 milyar TL  
oldu. OVP’de 2023 bütçe açı-
ğı hedefinin 1.633,0 milyar 
TL olduğunu biliyoruz. 
Ancak sanayicilerin 
daha düşük maliyet-
le daha fazla kredi 
imkanına ulaşıla-
bilmesi açısından 
denk bütçenin 
önemini ifade 
edebiliriz

““
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Türkiye Odalar ve Borsalar Birli-
ği (TOBB), TOBB Kadın Girişim-
ciler Kurulu (KGK) ve Türkiye 

Ekonomi Politikaları Araştırma Vakfı 
(TEPAV) iş birliğinde gerçekleştiri-
len Türkiye’nin Girişimci Kadın Gücü 
Yarışması’nın ödülleri sahiplerini 
buldu. 

Cumhuriyetin 100’üncü yılına 
denk gelmesi ile de ayrı bir anlam ka-
zanan ve ‘Kadın istihdamını en fazla 
artıran şirketler’ ile ‘Girişimci kadın 
gücü’ ana başlıkları altında gerçek-
leştirilen törende; kadın istihdamını 
en çok artıran şirket ödülünü Gürmen 
Giyim Sanayi AŞ alırken; en çevre 
dostu Burpol Polimer Plastik AŞ, en 
çok dijitalleşen Elman Otomasyon 
Sistemleri Ltd Şti, ihracatını en çok 
artıranlar ise Ak Celep Ltd Şti ile 

Umdasch Madosan Raf Sistemleri AŞ 
firmaları oldu.

-12 şirket ödül aldı
TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcık-

lıoğlu açılış töreninde yaptığı konuş-
mada, aklın ve başarının cinsiyetinin 
olamayacağına dikkat çekerek, kadı-
nın güçlü olması halinde toplumun 
ve ülkenin de güçlü olacağını söyledi. 

Kadın ve genç girişimcilere tavsi-
yelerde bulunan Hisarcıklıoğlu, TOBB 
Kadın Girişimciler Kurulu ve TEPAV 
işbirliğinde Türkiye’nin Girişimci 
Kadın Gücü Yarışması’nın ikincisini 
Türkiye Cumhuriyeti’nin 100. Yılında 
gerçekleştirmenin gururunu yaşa-
dıklarını vurgulayarak, “Toplam 6 
kategoride, 12 şirketimiz ödül aldı. 
2021-2022 döneminde kadın istihda-

mını en çok artıran üç şirketimiz ödül 
almaya hak kazandı. Bu kategori, 
herhangi bir kısıtlama olmadan tüm 
şirketlerimize açıktı. Başvuran şir-
ketlerimizin kadın istihdam oranı, bir 
önceki yıla göre %31 artış göstermiş. 
Ödül alacak şirketlerimizin ortalama 
kadın çalışan sayısı 315. Girişimci 
Kadın Gücü kategorimiz ise sadece 
kadın girişimcilerimizin başvurula-
rına açıktı. Burada, en hızlı büyüyen, 
ihracatını en çok artıran, en çok diji-
talleşen ve en çevre dostu olan kadın 
girişimcilerimiz, 2021-2022 dönemi 
performanslarına göre değerlendiril-
di. Başvuru yapan kadın girişimcileri-
mizin, Türkiye milli gelir büyümesine 
göre 1,5 kat hızlı büyüdüğü görüldü” 
diye konuştu.

Yarışmaya başvuran şirketlerin 

[güncel ►

Hisarcıklıoğlu: “Kadın güçlü olursa toplum ve 
ülke de güçlü olur”

Girişimci kadınların “2023 yıldızları” 
ödüllendirildi
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yüzde 78’inin 55 farklı ülkeye ihracat 
yaptığına işaret eden Hisarcıklıoğ-

lu, “İşte fırsat verilirse, kadınların 
yapamayacağı hiçbir şey yok. Sizler, 
‘yapamazsınız’ diyeni dinlemediğiniz, 
lafa ‘elinin hamuruyla’ diye başla-
yanlara itiraz ettiğiniz, azimle ve 
kararlılıkla yolunuza devam ettiği-
niz için başarılısınız. Bu olağanüstü 
başarıyı gösteren kadın girişimcileri-
mizi yürekten kutluyorum’’ ifadesini 
kullandı.

-Amaç farkındalık oluşturmak
TOBB KGK Başkanı Nurten Öztürk 

ise kadın girişimcilerin, sadece iş 
dünyasına değil, aynı zamanda 
ülkenin ekonomik kalkınmasına 
da önemli katkılarda bulunduğuna 
vurgu yaptı. Güçlü, yenilikçi ve lider 
kadınların iş dünyasında daha fazla 
yer almasını istediklerini ifade eden 
Öztürk, “İş dünyasında kadın hakları 
ve cinsiyet eşitliği konusunda farkın-
dalık yaratmak ve kadınların çalışma 
ortamlarını iyileştirerek iş yaşamında 
daha etkin rol alabilmelerini sağla-
yabilmek amacıyla düzenlediğimiz 
yarışmada asıl hedefimiz, mesleğin 
cinsiyeti olmadığını göstermek” dedi.

Nurten Öztürk, Türkiye 
Cumhuriyeti’nin 100. yılına da vurgu 
yaparak, “Bu kutlu yıl, kadınların top-
lumumuzun her alanında daha etkin, 
daha güçlü ve daha özgür bir şekil-
de yer almasının simgesidir. Kadın 
girişimcilerimiz, ülkemizin geleceğini 
şekillendirecek. Hep birlikte, kadın 
girişimcilerin gücünü ve potansiyelini 
daha da artırmak için çaba göster-
meye devam edelim” diye konuştu.

ÖDÜL ALAN ŞİRKETLER

I-Kadın İstihdamını En Çok Artıran 
Şirket
1.Gürmen Giyim Sanayi ve Ticaret 
Anonim Şirketi
2.Halsan Halı Sanayi ve Ticaret Ano-
nim Şirketi
3.Trakya Özel Sağlık Tesisleri Anonim 
Şirketi

II- Girişimci Kadın Gücü
En Çevre Dostu Kadın Girişimci
Burpol Polimer Plastik Sanayi Ticaret 
Anonim Şirketi

En Çok Dijitalleşen Kadın Girişimci
Elman Otomasyon Sistemleri Elektrik 
Elektronik Mühendislik Bilişim Resto-
ran Tarım Gıda Hayvancılık Sanayi ve 
Ticaret Limited Şirketi

İhracatını En Çok Artıran Kadın 
Girişimci
Miktar: Ak Celep Pamuk Gıda Tarım 
Ürünleri Tekstil ve Turizm Sanayi 
Ticaret İthalat İhracat Limited Şirketi
Oran: Umdasch Madosan Raf Sistem-
leri Sanayi ve Ticaret Anonim Şirketi

En Hızlı Büyüyen Kadın Girişimci
1.Asya Entegre Atık Yönetimi Sanayi 
ve Ticaret Anonim Şirketi
2.Patiswiss Çikolata Gıda Sanayi ve 
Ticaret Anonim Şirketi
3.Batı Plus Tekstil Sanayi ve Ticaret 
Limited Şirketi
4.Harga İnşaat Turizm Ltd. Şti.
5.Bade Kumaş Tekstil Konfeksiyon Hisarcıklıoğlu: “Kadın güçlü olursa toplum ve 

ülke de güçlü olur”
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[dış ticaret►

İhracatın kayda geçirilmesinde sis-
tem değişikliği yeni yıldan itibaren 
uygulamaya girecek. Artık ihracat 

miktar ve tutarları ihracatçı şirketle-
rin merkezlerine değil üretim yapıldı-
ğı illere yazılacak. Sistem değişikliği 
illerin ihracat sıralamasında önemli 
değişikliklere yol açacak. Uygulama-
nın teşvik sisteminde de değişiklikle-
re yol açması beklentiler arasında. 

Halihazırda resmi olarak Türkiye 
İstatistik Kurumu Başkanlığı (TÜİK) 
tarafından açıklanan “İllere Göre Dış 
Ticaret İstatistikleri”nde, dış ticareti 
gerçekleştiren firmanın merkezinin 
bulunduğu il bilgisi esas alınmakta-
dır. Bu durum, merkez ili ve üretim ili 
farklı olan firmalarda, ihracat istatis-

tiklerinin merkez ili yönünde küme-
leşmesine neden olabilmektedir. 
Ayrıca, dış ticaret firması aracılığıyla 
yapılan ihracatın, üretimin yapıldığı il 
yerine, dış ticaret firmasının bulundu-
ğu ilde ihracatın kaydedilmesine yol 
açmaktadır.

 İl’deki üretim yapısından kaynaklı 
ihracat istatistiklerini ölçmek ama-
cıyla Ticaret Bakanlığımız, Sanayi ve 
Teknoloji Bakanlığı (STB) ve TÜİK’in 
katılımıyla yürütülen, ve yaklaşık 1 
yıldır devam eden ortak çalışma so-
nucunda “Firmaların Üretim Yerlerine 
Göre İl İhracat İstatistikleri” oluştu-
rulmuştur.

Üretimin yapıldığı illerin tespit 
edilmesi amacıyla, Ticaret Bakanlığı-
mız ihracatçı/imalatçı bilgileri, Sanayi 
ve Teknoloji Bakanlığı’nın Sanayi 
Sicil Belgesi Verileri, Sosyal Güvenlik 
Kurumu ve Gelir İdaresi Başkanlığı’nın 
kayıtları ile eşleştirilmiştir.

Firmaların üretim yerlerini esas 

alan il ihracat istatistiklerinin 2024 
yılı Ocak ayından itibaren, geçici 
olarak Ticaret Bakanlığı “Aylık Dış 
Ticaret Veri Bülteni”nde yayımlan-
ması planlanmaktadır. Ayrıca TÜİK 
tarafından da Resmi İstatistik Prog-
ramı kapsamında 29 Şubat 2024’te 
yayımlanacak olan Dış Ticaret İsta-
tistiklerinin Ocak 2024 haber bülteni 
ile birlikte kamuoyu ile paylaşılması 
planlanmaktadır.

Üretim yerlerine göre ihracat 
istatistiklerinde, üretim hacmi yük-
sek sanayileşmiş illerin ihracatının 
öne çıktığı gözlemlenmektedir. Bu 
kapsamda elde edilen istatistikler; il, 
ürün, ülke vb. alt kırılımlarda detaylı 
analize imkân vererek, illere göre ih-
racatın teknolojik seviyesi gibi önemli 
göstergeler içermektedir. Böylece, bu 
çalışmanın il bazlı/bölgesel politi-
kaların veriye dayalı olarak belirlen-
mesine önemli katkılar sağlaması 
beklenmektedir.

İhracatta ‘üretim yeri bazlı sistem’ 1 Ocak 
2024’ten itibaren uygulamaya giriyor
Yeni sistemde şehirlerin 
ihracat rakamları ve 
sıralamalarında önemli 
değişiklikler bekleniyor.



İhracatta ‘üretim yeri bazlı sistem’ 1 Ocak 
2024’ten itibaren uygulamaya giriyor
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Bu Yıl 8.’si Düzenlenen USKAF’ın açılış töreni 
Vali Yavuz’un katılımıyla gerçekleştirildi

Afet Dönemlerinde Sağlık Hiz-
metleri’ temasıyla bu yıl 8.’si 
düzenlenen Ulusal Sağlıkta 

Kalite Forumları (USKAF)’ın açılış 
töreni Vali Seddar Yavuz’un katılım-
larıyla gerçekleştirildi.

Kocaeli Kongre Merkezi’nde 
gerçekleştirilen törene Vali Seddar 
Yavuz’un yanı sıra önceki dönem 
Sağlık Bakanı Prof. Dr. Recep Akdağ, 
Kocaeli Büyükşehir Belediye Başkanı 
Doç. Dr. Tahir Büyükakın, Kocaeli 
Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Nuh 
Zafer Cantürk, İlçe Belediye Baş-
kanları, Siyasi Parti İl Başkanları, 
kurum müdürleri, STK temsilcileri ve 
davetliler katıldı.  

Saygı duruşu ve İstiklal Marşı’nın 
okunmasıyla başlayan program 6 
Şubat depreminde yapılan çalışma-
ların anlatıldığı kısa filmler izlenme-
siyle devam etti.

Program; Kocaeli Üniversitesi 
Rektörü Prof. Dr. Nuh Zafer Can-
türk moderatörlüğünde Vali Seddar 
Yavuz, önceki dönem Sağlık Bakanı 
Prof. Dr. Recep Akdağ ve Kocaeli 
Büyükşehir Belediye Başkanı Doç. 
Dr. Tahir Büyükakın’ın katılımıyla 
oturum kısmına geçildi

6 Şubat depreminde bölgeye ko-
ordinatör Vali olarak görevlendirilen 
Vali Seddar Yavuz, zorlu yolculuk ve 
sonrasında karşılaştığı tabloya iliş-
kin duygularını paylaşarak sözlerine 
şu cümlelerle başladı: “Gerçekten o 
gün yaşadığımız acıyı tarif etmemiz 
mümkün değil. Tabii ilk etapta şehre 
girerken ciddi bir hasar olabilece-
ğine dair de kanaat oluşmadı ancak 
şehrin içine girdikçe yıkılan bina-
lar, yıkılan hayallerle karşılaştık.  
Hemen afet koordinasyon merke-
zine giderek, enkazların başındaki 
çalışmalara doğru yöneldik. Herkese 
bir anda ulaşamamamızın getirmiş 
olduğu bir çaresizlik vardı. Yaklaşık 
7 bin binanın yıkıldığını düşünürsek, 
her yere aynı anda ulaşmanın güç-
lüğü, arama kurtarma faaliyetlerin-
de yavaş ve  dikkatli hareket etme 
zorunluluğu, diğer taraftan çadırla-
rın bir an önce kurulması, insanlara 
sıcak bir çorba verilmesi gibi birçok 
faaliyeti bir arada düşünüyorsunuz. 
İlk etapta koordinatör Vali olarak 
her alana bakmak, gelen yardımların 
tasnif edilmesi dahil olmak üzere 
özellikle yemek ve iaşe ile ilgili gelen 
ekiplerin sahada yerleştirilmesi 

dahil olmak üzere birçok alanı aynı 
anda koordine etmeye gayret ettik.”

Çok İyi Organizasyon Kapasitesine 
Sahip Müthiş Bir Milletiz.

Düzce depremini yaşayan Vali 
Yavuz, 6 Şubat depreminde devle-
timizin gücü ve milletimizin daya-
nışması ile ilgili düşüncelerini şu 
sözlerle ifade etti: “Türkiye Cumhu-
riyeti Devleti’nin 99 depreminden 
bu yana çok büyük bir değişim ve 
dönüşüm gerçekleştirdiğini; kullan-
dığı teçhizat, makina ekipmanların 
yeterliliği ve personelin eğitimi 
dahil olmak üzere çok büyük mesafe 
aldığımızın altını çizmek istiyorum. 
Doğrusu ülkemizin her bir yanından 
yardım etmeye koşan insanları, ku-
rumları, dernekleri gördükçe içimizi 
ayrı bir heyecan ve sevinç kapladı. 
Bu bakımdan da büyük milletlerin 
en önemli özelliği zor zamanlarda 
birlik ve beraberlik içinde sorunun 
üstesinden gelebilmesi ile ölçülür. 
Biz olağanüstü dönemlerde çok iyi 
organizasyon kapasitesine sahip 
müthiş bir milletiz. Bunu bir kez 
daha oralarda gördük, müşahede 
ettik.”

lafet yönetimi ►
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Karışık Gönderilen Yardımlar Dep-
rem Bölgesinde Sıkıntıya Sebep 
Oldu

Yardımlar konusuna değinen Vali 
Yavuz, tasnif edilmemiş yardımların 
bölgede kaosa sebebiyet verdiğine 
değinerek bu konuda yaşadıkları sı-
kıntıları şu sözlerle aktardı:  “Kocaeli 
Valisi olarak 3 ilçe belediyemizle 
beraber Kahramanmaraş‘a gittik, 
Büyükşehir Belediye Başkanımız 
ve diğer belediye başkanlarımız da 
Hatay’a gittiler. Hem Kahramanma-
raş hem Hatay hem de diğer iller 
için müthiş bir organizasyon yaptık. 
Yardım nasıl yapılır, nasıl yapılmalı-
dır sorusunun cevabını en iyi veren 
illerden bir tanesi Kocaeli’dir. Daha 
sonraki görev süremde ayni bağış 
depolarından ve bu yardımların 
ilgililere ulaştırılması konusun-
da görevliydim. Eğer bir poşetin 
içerisine ya da kolinin içerisine her 
şeyi bırakıyorsanız bu yardım etmek 
değil, kaosa davetiye çıkarmak-
tır. Eğer bir tırın içerisine her türlü 
malzemeyi doldurup gönderiyorsa-
nız bu deprem bölgesindeki işleri-
mizi zorlaştırmaktır, yardım etmek 
değildir. O yüzden Kocaeli Valiliği 
olarak Büyükşehir Belediyemizle 
birlikte burada Carrefour deposu-
nu organize ederek orada ortak bir 
ayni yardım deposu kurduk. Bütün 
gelen yardımlar bu depoda tasnif 
edildi. Kocaeli Valiliği ve Kocaeli 
Büyükşehir Belediyesi koordine-

sinde yaklaşık 500 bin gıda paketi 
bölgeye gönderildi. Bunlar kayıtlı 
gönderilen gıda paketi sayısıdır. 
Bölgedeki en büyük zorluğumuz 
arama kurtarmanın dışında yardım 
faaliyetleri ve yardım faaliyetleri-
nin ulaştırılmasıydı. Tasnif edilmiş, 
sistematik olarak bölgeye gönde-
rilmiş yardımların dağıtılmasında 
çok büyük kolaylıklar vardı. Karışık 
gönderilen tırlar ve paketlerin açıl-
ması, tekrar tasnif edilmesi orada 
binlerce insanla görülebilecek bir 
sorunu ortaya çıkarttı. O yüzden biz 
Kocaeli Valiliği olarak yardım nasıl 
yapılmalıdır konusunda burada her 
ilçede afet toplantıları gerçekleştiri-
yoruz ve halkımızı bilinçlendiriyoruz. 
Biz afetlerle yaşamaya alışmış bir 
toplum olarak yardım edelim ama 
nasıl yardım edelim sorusunu doğru 
cevaplayalım ve tasnif edilmemiş ve 
kullanılmış hiçbir malzemeyi bölge-
ye göndermeyelim ki afet bölgesin-
de depo sorunu ya da tasnif sorunu 
oluşmasın.”

Kocaeli, Aziz Milletimize Olan 
Borcunu, Vefasını En İyi Şekilde 
Göstermiştir

Kocaeli Valiliği ve Kocaeli Büyük-
şehir Belediyesi bölgede etki bıraka-
cak önemli çalışmalar ve yardımlar 
yaptı diyen Vali Yavuz:  “Bütün bu 
sürece baktığımız zaman devletin 
tüm kurumlarıyla sahada olduğunu, 
can kayıplarına rağmen başarılı bir 

sürecin ortaya koyulduğunu ra-
hatlıkla söyleyebilirim. Örneğin 48 
gün içerisinde kalıcı konut teslim 
edebilecek bir kapasiteye sahip bir 
devletiz. Kocaeli yaklaşık 2 milyarı 
aşan kayıtlı bağış gönderen bir şehir. 
Büyükşehir ve ilçe belediyelerimiz, iş 
dünyamızla birlikte eğitim yatırım-
ları dahil 3 milyarı aşan yardımlarını 
halen devam ettiren, bilim, sanayi ve 
teknoloji şehri olduğu kadar aynı za-
manda dijitalleşmenin inovasyonun 
da başkenti olan şehrimiz, aziz mil-
letimize olan borcunu, vefasını en iyi 
şekilde göstermiştir, göstermeye de 
devam ettirmektedir. Kocaeli Büyük-
şehir Belediyemiz bir hastaneyi 20 
günde ve Kocaeli Valiliği olarak biz 
de bölgede model olabilecek 50 iş 
yerini 18 günde teslim ettik. Dola-
yısıyla sizleri, bu şehrin bilimsel ve 
teknolojik altyapısını bölgede en iyi 
şekilde yansıttığımızı söyleyebilirim. 
Kısacası bu şehrin imkân ve kapa-
sitesini bölgede kullandık. Allah bir 
daha böyle afetlerle bizleri yüzleş-
tirmesin. Umarım bir daha böyle can 
kayıplarıyla, acılarla karşılaşmayız.” 
diyerek etkinliğin düzenlenmesinde 
emeği katkısı olan herkese teşekkür 
etti.

Program; önceki dönem Sağlık 
Bakanı Prof. Dr. Recep Akdağ ve 
Kocaeli Büyükşehir Belediye Başkanı 
Doç. Dr. Tahir Büyükakın’ın günün 
anlam ve önemine ilişkin konuşma-
larını yapmasıyla devam etti.
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Chatham House - Koç Holding Yuvarlak 
Masa Toplantısı’nın dördüncüsü 

İstanbul’da gerçekleştirildi

[holdinglerden ►

Dünya Dünyanın en etkili 
düşünce kuruluşları arasında 
yer alan Chatham House’un 

Türkiye Projesi kapsamında düzen-

lenen Chatham House - Koç Holding 
Yuvarlak Masa Toplantısı’nın dör-
düncüsü, 17-18 Kasım 2023 tarih-
lerinde Koç Holding ev sahipliğinde 
İstanbul’da gerçekleştirildi.

“Bölünmüş Dünyada Avrupa: 
Rekabet veya İş birliği?” başlığıyla 
düzenlenen toplantıda, değişen 
jeopolitik risklerin küresel ekono-
miyi ve ulusal güvenlik çıkarlarını 
nasıl etkilediği ele alındı. Toplantıya; 
Dışişleri Bakanı Hakan Fidan ile Bir-
leşik Krallık’ın Avrupa’dan Sorumlu 
Devlet Bakanı Leo Docherty onur 
konukları olarak katılırken, açılış 
konuşmalarını Koç Holding Yönetim 
Kurulu Başkan Vekili ve Chatham 
House Mütevelli Heyeti Üyesi Ali 
Y. Koç ile Chatham House Konsey 
Başkanı Sir Nigel Sheinwald yaptı. 

Ali Y. Koç, “Güç çekişmesinin, jeopo-
litik kamplaşmaların ve korumacı 
politikaların arttığı bir dönemdeyiz. 
Bu şartlar altında risk ve fırsatları 
doğru analiz etmenin yanı sıra, ortak 
çıkarlara yönelik stratejik iş birlik-
leri kurmak rekabette öne geçmede 
kritik öneme sahip” dedi.

Uluslararası ilişkiler alanında 
dünyanın etkili düşünce kuruluşları 
arasında yer alan Chatham House 
ile Koç Holding’in kurumsal ortaklığı 
kapsamında düzenlenen “Chatham 
House - Koç Holding Yuvarlak Masa 
Toplantısı”nın dördüncüsü, Rahmi 
M. Koç Müzesi’nde gerçekleştirildi. 
Koç Holding’in ev sahipliği yaptığı 
toplantıya Dışişleri Bakanı Hakan Fi-
dan ile Birleşik Krallık’ın Avrupa’dan 
Sorumlu Devlet Bakanı Leo Docherty 

Ali Y. Koç konuşmasında; 
“Güç çekişmesinin, 
jeopolitik kamplaşmaların 
ve korumacı politikaların 
arttığı bir dönemdeyiz. 
Bu şartlar altında risk ve 
fırsatları doğru analiz 
etmenin yanı sıra, ortak 
çıkarlara yönelik stratejik iş 
birlikleri kurmak rekabette 
öne geçmede kritik öneme 
sahip” dedi.
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onur ko-
nuk-

ları olarak katıldı. Toplantı aynı 
zamanda, Türkiye, Birleşik Krallık 
ve Avrupa ülkelerinden siyaset ve 
iş dünyasının önde gelen isimlerini, 
sivil toplum temsilcilerini ve akade-
misyenleri bir araya getirdi.

Artan jeopolitik rekabetle şe-
killenen küresel siyasetin geleceği 
hakkında fikir alışverişleri ve değer-
lendirmelerin yapıldığı toplantının 
bu yılki başlığı “Bölünmüş Dünyada 
Avrupa: Rekabet veya İş birliği?” ola-
rak belirlendi. Bu kapsamda değişen 
jeopolitik risklerin küresel ekono-
miyi, ticareti, ekonomik güvenliği, 
uluslararası iş birliğini ve ulusal 
güvenlik çıkarlarını nasıl etkilediği, 
güç rekabetinin ve bölünmüş dü-
zenin şekillendirdiği yeni jeopolitik 
düzenin Avrupa ve müttefikleri için 
ne anlama geldiği ve Ukrayna’nın 
Avrupa’nın güvenliğine olan etkisi 
toplantıda tartışıldı.

Dışişleri Bakanı Hakan Fidan, de-
ğişen dünyada Türk dış politikasına 

ilişkin değerlendirmelerde bulunur-
ken, Birleşik Krallık’ın Avrupa’dan 
Sorumlu Devlet Bakanı Leo Docherty 
de konuşmasında, iki ülke ilişkilerine 
verdikleri öneme değindi.

 
Ali Y. Koç: “Güç çekişmesinin, 
jeopolitik kamplaşmaların ve buna 
bağlı korumacı politikaların arttığı 
bir dönemdeyiz.”

Chatham House - Koç Holding 
Yuvarlak Masa Toplantısı’nın dör-
düncüsüne İstanbul’da ev sahipliği 
yapmaktan büyük bir memnuniyet 
duyduklarını belirten Ali Y. Koç, iki 
kurum arasında 6 yıldır devam eden 
stratejik iş birliğinin önemine vurgu 
yaptı. Ali Y. Koç değerlendirmesine 
şöyle devam etti: “Uluslararası iliş-
kilerin ve jeopolitik risklerin bugün 
her zamankinden fazla tartışılma-
ya ve değerlendirilmeye muhtaç 
olduğunu görüyoruz. Dünyada güç 
çekişmesinin, jeopolitik kamplaş-
maların ve buna bağlı korumacı 
politikaların arttığı bir dönemdeyiz. 
Bu şartlar altında riskleri ve fırsat-
ları doğru analiz etmenin yanı sıra, 
ortak çıkarlara yönelik stratejik iş 
birlikleri kurmanın da rekabette öne 
geçmede kritik öneme sahip oldu-
ğuna inanıyorum. Chatham House 
ve Koç Holding arasında yıllardır 
başarıyla sürdürülen iş birliğinin de 
bu anlayışın bir sonucu olduğunu 
ve örnek bir model teşkil ettiğini 

vurgulamak isterim.”

Bronwen Maddox: “Ekonomi ve 
kamu politikasından paydaşları bir 
araya getirerek, perspektif çeşit-
liliğini teşvik eden ve üretken bir 
toplantı gerçekleştirdik.”

Chatham House Direktörü 
Bronwen Maddox da, “İngiltere ve 
Türkiye; Ukrayna, Gazze gibi güncel 
krizlerde küresel sorunlara çözüm 
bulma konusunda kritik rol oynu-
yor. Chatham House için, kurumsal 
ortağı Koç Holding ile birlikte bu 
toplantıyı hayata geçirmek için 
bundan daha iyi bir zaman olamaz-
dı. Ekonomik güvenlik ve çatışma 
çözümünden, yeni teknolojilerin 
faydalarını nasıl en üst düzeye 
çıkarabileceğimize ve risklerini nasıl 
azaltabileceğimize kadar geniş bir 
konu aralığında fikri tartışmalar 
yaptık. Ekonomi ve kamu politika-
sından paydaşları bir araya geti-
rerek, perspektif çeşitliliğini teşvik 
eden ve üretken bir toplantı gerçek-
leştirdik” dedi.
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Büyükakın: Kocaeli, Türkiye’nin çevre 
hareketine merkez olmaya aday

Kocael ürkiye Çevre Eğitim 
Vakfı (TÜRÇEV) tarafından 
düzenlenen 15. Yerel Mavi 

Bayrak Sorumluları Eğitim Progra-
mı, Kocaeli’de start aldı. 7-10 Kasım 
tarihleri arasında uluslararası 
katılım ile Kocaeli’nde düzenlene-
cek program, Kocaeli Büyükşehir 
Belediyesi’nin desteğiyle gerçekleş-
tiriliyor.

ULUSLARARASI KATILIMLA BAŞLADI
Eğitim semineri açılış programı-

na Kocaeli Büyükşehir Belediye Baş-
kanı Tahir Büyükakın, Kocaeli Vali 
Yardımcısı İsmail Gültekin, TÜRÇEV 
Başkanı ve Turizm eski Bakanı Ab-
dülkadir Ateş, yurtdışından Ulusla-
rarası Mavi Bayrak Direktörü, İspan-
ya Mavi Bayrak Ulusal Koordinatörü 
ve Yunanistan Mavi Bayrak Ulusal 
Koordinatörü ile Türkiye’de Mavi 
Bayrak Programını destekleyen 
kurumların başında gelen Kültür ve 
Turizm Bakanlığı, Sağlık Bakanlığı, 
Çevre, Şehircilik ve İklim Değişikliği 
Bakanlığı, Tarım ve Orman Bakanlığı 
yetkilileri katılım sağladı.

BİLGELİKLE BAĞIMIZ KOPTU
Programda konuşan Başkan 

Büyükakın insanoğlunun sanayi 
devriminden bu yana bilme kısmını 
hallettiğini ama felsefe ile bağını ko-
pardığını söyledi. Başkan Büyükakın, 
“Hikmet kısmı, bilgelik kısmı sorunlu. 
Bu bağ ile kopuk olan insanoğluna 
hangi bilgiyi verirsen ver… Meka-
nik düşündüğünüz zaman problem 
çözülmüyor. Amerikalı yerlilerin 
doğaya olan bağından oldukça 

uzaktayız. Bilgelikle bağımız koptu. 
Aslında evren kendini koruyan bir 
döngüye sahip. Isınma arttığında 
ya da çevresel sorunlar çoğaldığın-
da dünya insanlar için daha zor bir 
yaşam alanı haline gelecek. Doğa, 
çevreye uymayan insanoğlunu tarih 
boyunca ayıklamayı bilmiş. Burada 
düşünmesi gereken insanoğlu” dedi.

YILDA 500 MİLYON TL ELEKTRİK 
FATURASI

“Asıl sorunun üzerinde durma-
dan parçacıl çözümler üretmeye 
çalışıyoruz” diye konuşan Başkan 
Büyükakın, “Tek bir belediyenin 
çabasının Marmara’yı koruyamaya-
cağını gördük. Bir noktada denetim 
yaptığınızda yeterli olmuyor. Azot 
ve fosfor müsilajın kaynağı oldu. 
Küresel ısınma ile birlikte popülas-
yonları arttı. Burada farklı bir sorun 
karşımıza çıkıyor. Demokrasinin kısa 
vadeli talepleri ile doğanın uzun 
vadeli talepleri arasında açıklık var. 
Kısa vadeli daha popülist işlerle 
uzun vadeli işler arasında bir tercih 
yapmak zorundasınız. Kocaeli Bü-
yükşehir Belediyesi olarak 23 adet 
arıtma tesisimizle denize bir damla 

lyerel yönetimler ►

Doç. Dr. Büyükakın: 
“Amerikalı yerlilerin doğaya 
olan bağından oldukça 
uzaktayız. Bilgelikle 
bağımız koptu. Aslında 
evren kendini koruyan 
bir döngüye sahip. Isınma 
arttığında ya da çevresel 
sorunlar çoğaldığında 
dünya insanlar için daha 
zor bir yaşam alanı haline 
gelecek. Doğa, çevreye 
uymayan insanoğlunu tarih 
boyunca ayıklamayı bilmiş. 
Burada düşünmesi gereken 
insanoğlu” dedi. 
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arıtılmamış su bırakmıyoruz. Bu 
İSU’nun yılda 500 milyon TL elektrik 
parası ödemesine neden oluyor. 
Bu maliyete rağmen biz tavrımızı 
çevreden yana koyduk” şeklinde 
konuştu.

DİP ÇAMURUNA 120 MİLYON 
DOLARLIK BÜTÇE

Küçük gayretlerin etkisinin 
görüldüğünü vurgulayan Baş-
kan Büyükakın, “Bizim yaptığımız 
çalışmalar neticesinde bölgemizde 
ekosistemde değişiklik olduğunu 
da görüyoruz. Dip çamuru temizliği 
yapıyoruz. Bunu 120 milyon dolarlık 
bir bütçe ile yapıyoruz. Profesyonel 
bir iş yürütülüyor. Türkiye’nin kirli-
liğe maruz kalan yerlerinde benzer 
uygulamaların yapıldığını görecek-
siniz. Ormanya’yı gördüğünüzde de 
çocukların çevreci yetişmesi için 
yapılan çalışmaları yerinde göre-
ceksiniz” ifadesini kullandı.

DENİZE BALIK ATIYORUZ
Başkan Büyükakın, konuşması-

nın devamında şu ifadeleri kullandı; 
“Bu çalışmaların gönüllülük 
esasında olmasını çok de-
ğerli buluyoruz. Büyükşehir 
olarak sizin bu gönüllüğü-
nüze uygun hareket etmeye 
çalışıyoruz. Kocaeli’de çevre 
anlamında güzel şeyler 
oluyor. Kocaeli, Türkiye’nin 
çevre hareketine merkez 

olmaya aday. Kocaeli’ne girildiği 
zaman kokuyla karşılaşılırdı. Şimdi 
artık öyle bir koku yok ve inşallah 
bundan sonra da olmayacak. Su 
kalitesinin arttığını da heyecanla 
görüyoruz. Canlı popülasyonun 
artmasını da arkadaşlarımız izliyor. 
Denizden balık tutmuyoruz, denize 
balık atıyoruz. 42 bin yavru balığı 
denize bıraktık. Çiple bunu takip 
ediyoruz. Umarım bunları gözlem-
leme imkânınız olur ve bize katkılar 
da sunarsınız.’’

DOĞA OLMADAN İNSAN YAŞAYAMAZ
TÜRÇEV Başkanı ve Turizm eski 

Bakanı Abdülkadir Ateş de, “Tüm ba-
kanlıklarımız ve bize sonsuz destek 
veren tüm belediyelerimize teşekkür 
etmek istiyorum. Turizm ve çevre 
açısında çok önemli bir bölgede olan 
Kocaeli’de böyle bir toplantı yapma-
yı çok önemsedik. Çevre sorunlarını 
çözmek için çaba sarf eden Kocaeli 
bizi heyecanlandırdı. Tahir Büyü-
kakın başkanımıza bize ev sahipliği 
yaptığı için teşekkür ediyorum” dedi. 
Gerçekleştirdikleri projeleri anla-

tan Ateş, “Gençlerimizin çevresini, 
ormanlarını tanımasını istiyoruz. 
İnsan olmadan doğa yaşar, devam 
eder. Ama doğa olmadan insan 
yaşayamaz. Bu konuyu işlememiz 
ve detayları içerisine girerek iyi bir 
müfredat oluşturmamız gerekiyor” 
açıklamasını yaptı.

YERLİ VE YABANCI KATILIMCILAR
Açılış konuşmalarının ardından 

yerli ve yabancı katılımcılar yaptık-
ları sunumlarla Mavi Bayrak çalış-
malarını aktardı. Ulusal ve uluslara-
rası seviyede yapılan çalışmaların 
aktarılacağı 15. Yerel Mavi Bayrak 
Sorumluları Eğitim Programı 10 Ka-
sım Cuma günü sona erecek.

KOCAELİ’NDE 9 MAVİ BAYRAKLI 
PLAJ

1993 yılından bu yana uygulan-
makta olan Mavi Bayrak Programı 
kapsamında Türkiye 2023 yılı itiba-
riyle 551 plaj, 23 marina ve 14 turizm 
teknesi ve 10 bireysel yat Mavi Bay-
rak ödülüne hak kazanmış durumda. 
Ödüllü plaj sayısı ile Türkiye bu yıl 51 

ülke arasında dünyada 3. 
sırada yer aldı. Dünyadaki 
plaj ve marina Mavi Bayrak 
toplamının yaklaşık olarak 
%13’ü Türkiye’de dalgala-
nıyor. Kocaeli’nde ise 2023 
yılı itibarı ile Büyükşehir’in 
9 adet halk plajında mavi 
bayrak ödülü bulunuyor.
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TÜSİAD Yönetim Kurulu Başkanı 
Orhan Turan, KALDER tara-
fından düzerlenen 32. Kalite 

Kongresi’de yaptığı konuşmada yeni 
yüzyılda gelişmenin kaynağını eğiti-
min oluşturacağını söyledi.

Başkan Turan şöyle konuştu: 
”Sayın Valim, Sayın KalDer Yönetim 
Kurulu Başkanı, Değerli Katılımcılar, 
Değerli Basın Mensupları, sizleri, 
şahsım ve TÜSİAD Yönetim Kurulu 
adına sevgi ve saygıyla selamlı-
yorum. Bu yıl “SU Gibi” temasıyla 
düzenlenen 32. Kalite Kongresi’nde 
sizlerle birlikte olmaktan mutluluk 
duyuyorum.

Cumhuriyetimizin 100. yılını 
kutladığımız bu önemli dönemeç-
te bugünkü kongrenin temasının 
da altını çizdiği gibi; su gibi geçen 
bir yüzyıl içerisinde suyun önünde 
aşılması gereken engeller, engebeler 
oldu, olmaya da devam edecek. Elde 
ettiğimiz başarılarla gurur duyarken, 
çözmemiz gereken toplumsal mese-
lelerimizi de iyi anlamamız gerekiyor.

Yeni yüzyılımızda hayal ettiği-

miz toplumsal gelişmenin inşasında 
eğilmemiz gereken başat faktörün 
eğitim olduğunu düşünüyorum. 
Başta Mustafa Kemal Atatürk olmak 
üzere, Cumhuriyetimizin kurucuları, 
bir ülkenin büyük bir atılım gerçek-
leştirmesinin temelinde, eğitimin 
önemini görmüşlerdi.

Rakamlarla sizleri yormak iste-
miyorum ancak cumhuriyetimizin 
ilan edildiği dönemde ülke genelinde 
okur yazar oranı %10’un altındayken, 
1940 yılına gelindiğinde bu oran bü-
yük gayretlerin sonunda %43’e çıktı.

Köylerdeki okullaşmayı artırmak 
ve nitelikli eğitimi sağlamak üzere 
Türkiye’ye has bir model olarak Köy 
Öğretmen Okulları ve Köy Enstitüleri 
açıldı. Bilimsel temellere dayalı, laik, 
özgür, eleştirel ve yaratıcı düşünceyi 
temel alan nitelikli bir karma eğitim 
sisteminin temelleri oluşturuldu. Bu-
radaki başarının temeli, hiç kuşkusuz 
tüm ülkeyi kapsayacak bir seferberlik 
başlatmakta yatıyordu. 

İşte bugün Cumhuriyetin ikinci 
yüzyılında da, 21. yüzyılın dünyasına 

gençlerimizi hazırlayacak şekilde 
yeni bir eğitim seferberliğine ihtiya-
cımız var.

Herkes için erişilebilir, nitelikli ve 
kapsayıcı eğitimi sağlamalıyız. Müf-
redatımızı çağın gerektirdiği yetenek 
ve yetkinlikleri kazandıracak şekilde 
güncellemeliyiz. Bunu yaparken 
eğitimi bir yapboz tahtası gibi değil 
bir satranç oyunu gibi düşünmeliyiz. 
Atacağımız her adımın sonrasındaki 
sonuçları dikkatle değerlendirmeli, 
bilimsel veriye dayalı reformlarla ve 
bütüncül politikalarla ilerlemeliyiz. 
Bu amaçla okul-işletme, sivil toplum 
ve akademideki işbirliklerini güçlen-
dirmeliyiz.

Cumhuriyet tarihi boyunca yük-
seköğretim alanında pek çok atılım 
gerçekleştirdik. Nice bilim insanımız, 
girişimcimiz, mühendisimiz, dokto-
rumuz uluslararası başarılara imza 
attılar ve dünyanın dört bir yanında 
başarılı çalışmalarına devam ediyor-
lar. 100. yılımızı kutlarken, ülkemizde 
ve dünyada pek çok sanatçı ve spor-
cumuzun başarısıyla gururlandık.

TÜSİAD  Başkanı Orhan Turan: Yeni yüzyılda 
gelişmenin kaynağında eğitim var

[akademi►
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Ancak son zamanlarda, bir yan-
dan, nitelikli çalışan bulma ihtiyacı 
artarken, diğer yandan üniversiteli 
işsizlerden bahsediyoruz. Yetişmiş 
nitelikli insanlarımızın her zaman-
kinden yüksek bir hızda yurtdışına 
gidişine şahit oluyoruz. Ülkemizin 
hazinesi olan insanlarımıza fiziksel, 
ruhsal ve entelektüel anlamda ken-
dilerini değerli ve faydalı hissedebi-
lecekleri özgür ve yaratıcı bir ortam 
sunmalıyız. Onlara, ülkesine hizmet 
etme ve kendi topraklarında mutlu 
yaşama umudunu tekrar aşılayabil-
meliyiz.

Cumhuriyet’in temel özelliklerin-
den olan fırsat eşitliği, kadın hakla-
rında da en önemli kazanımlardan 
biri oldu. Bu konuda pek çok gelişmiş 
ülkeden önce atılan adımlar, top-
lumda kadın-erkek eşitliğine inanan 
yeni kuşakların yetişmesine de vesile 
oldu.

Bugün geldiğimiz noktada, top-
lumsal kalkınma ve demokrasinin 
temel taşlarından biri olan toplumsal 
cinsiyet eşitliği için hala önemli bir 
mesafe kat etmemiz gerektiğinin 
farkındayız.

Kız çocuklarının eğitime kesinti-
siz erişimi,
Çocuk yaşta ve zorla evliliklerin 
önlenmesi,
Çalışma hayatında daha nitelikli 
işlerde daha çok kadının olması,
Bakım sorumluklarının hem aile 
içinde eşit paylaşımı hem de ku-
rumsal olarak desteklenmesi,
Kadınların siyasette, kamu ve 
özel sektörde karar alıcı pozis-
yonlarda eşit temsil edilmesi ve
Kadına yönelik şiddet
maalesef henüz karnemizin zayıf 

olduğu alanlar.
Cumhuriyetin ikinci yüzyılına 

girerken önümüzdeki listeden bu me-
selelerin artık silinmesi gerekiyor.

Geçmişimizi iyi anlamak ve 
neden-sonuç ilişkisini doğru 
kurabilmek önümüzdeki yüz yılın 
iktisat politikalarını konuşma-
nın ilk adımlarından bir tanesi 
olmalı. Kalkınma politikalarını 
tasarlarken, birey ve toplum 
refahının, bu çabanın temel 
motivasyonu olduğunu unut-
mamalıyız. TÜSİAD’ın hazırladığı 
“Yeni Bir Anlayışla Geleceği İnşa” 
raporunda da vurguladığımız 
üzere, önceliklerimiz;

Nitelikli beşerî sermayenin 
yetiştirilmesi,
Bilim ve teknolojinin esas 
alınması,

•

•

•

•

•

•

•

•

Siyasi, ekonomik ve toplumsal 
alanda kurumlar ve kuralların 
güvenilir ve kapsayıcı hale geti-
rilmesi olmalı.
“İnsan, bilim, kurum ve kurallar” 

olarak özetlediğimiz bu önceliklerde 
başarılı olduğumuz takdirde gelişmiş 
ülkeler seviyesinde bir kalkınmaya 
ulaşabiliriz.

Ekonomik kalkınmanın toplumun 
bütün bireylerine yayılması ve kalıcı 
olması için kurallara bağlı, işleyen bir 
piyasa ekonomisi ve kapsayıcı sosyal 
politikalar inşa etmek zorundayız.

Bilim temelli iktisadi politikalar 
ile gerileyen risk primi ve artan ön-
görülebilirlik koşullarının kalıcılığını 
sağlamamız ve enflasyonla mücade-
lede sabır ve kararlılık göstermemiz 
de büyük önem taşıyor. Kapsayıcı ve 
istikrarlı bir ekonomik kalkınma için 
hiç şüphesiz yeşil-dijital dönüşü-
mün getirdiği fırsatları ve buna bağlı 
olarak dönüşüm sürecine uyumun 
gerekliliklerini göz ardı edemeyiz.

Yeşil ve dijital dönüşüm, net-sı-
fır sanayi dönüşümü, enerji ve gıda 
güvenliği, küresel ticaret gündemi 
ve değer zincirlerinde yapılanma ko-
nuları Avrupa Birliği’nin de öncelikli 
gündeminde. Geçen hafta Yönetim 
Kurulu olarak Brüksel’de AB Komis-
yonu ve Avrupa Parlamentosu’ndan 
üst düzey yetkililer ve kanaat 
önderleriyle; Berlin’de de parlamen-
terlerin yanı sıra ekonomi ve dış işleri 
bakanlıkları yetkilileri ile görüşmeler 
gerçekleştirdik. AB-Türkiye arasın-
da 1996’da hayata geçen Gümrük 
Birliği’nin Avrupa Yeşil Mutabakatı 
ve dijital tek pazar entegrasyonunu 
içerecek şekilde güncellenmesi ge-
rektiğini vurguladık. AB ile entegras-
yon işbirliğini geliştirmek için ortak 
hedefler ve zaman çizelgesi içeren 
somut bir yol haritasının belirlen-
mesi de ileriye yönelik en etkili ve 
kapsamlı yol olacaktır. Türkiye’nin AB 

• üyelik perspektifini koruyarak temel 
alanlarda ilerleme sağlamak küresel 
rekabet ortamında Türkiye ve AB’nin 
ekonomik, siyasi ve sosyal direncine 
katkıda bulunacaktır. Bu aynı zaman-
da ikiz dönüşüm politikalarının başa-
rısında da çarpan etkisi yaratacaktır.

Dönüşümün bir diğer ayağını ise 
kurumsal yapılardaki değişim oluştu-
ruyor. Kurumlarımızın politika yapma 
kapasitesini geliştirmek, her alanda 
güvenilir ve kapsayıcı kurumları 
ve kuralları hayata geçirmek, aynı 
zamanda ekonomimizi yeşil ve dijital 
dönüşüme hazırlayacak adımları 
atabileceğimiz bir zemini de oluştu-
racaktır.

İkinci yüzyılımızda gelişmiş, 
saygın, adil ve çevreci bir Türkiye 
hepimizin ortak umudu. Cumhuriye-
timizin temellerinin güçlenerek nice 
yüzyıllar göreceğine inancımız tam.

Bu hedefte zaman zaman hızımı-
zı yavaşlatan, toplumsal ve ekono-
mik alanlarda çözülmesi gereken 
sorunlarımıza yapısal çözümler 
üretebilmenin bir yolu da, farklı 
kesimleri bir araya getiren diyalog 
mekanizmalarının oluşturulabilme-
sinden geçiyor. Bu amaçla TÜSİAD 
olarak yıl içerisinde “Cumhuriyetin 
İkinci Yüzyılına Girerken” ana temalı 
bir çalıştay serisi düzenledik.

Cumhuriyetimizi ve demokrasi-
mizi birlikte nasıl güçlendirece-
ğimizi,
Küresel dönüşümlere karşı ulu-
sal stratejimizi nasıl konumlan-
dıracağımızı,
Çevreyi koruyarak kalkınmayı 
nasıl başaracağımızı,
Refahın adil bölüşümünü nasıl 
sağlayacağımızı,
farklı kesimlerin katılımıyla 

tartıştık.
Çalıştayların çıktılarını da birkaç 

hafta içinde kamuoyu ile paylaşmayı 
planlıyoruz. Şüphesiz; Cumhuriye-

timizin ikinci yüzyılına girer-
ken, geçmişimizi anlamak ve 
geleceği daha iyi planlamak 
için bu diyalog ortamlarına 
ihtiyacımız var.

Bugün 32. kez gerçekleşen 
Kalite kongresinin de Cum-
huriyetimizin yeni yüzyılında 
önemli meselelere birlikte 
cevap aramamıza vesile oldu-
ğu için ayrı bir önem taşıdı-
ğını düşünüyorum. Bu açıdan 
KalDer’e bu değerli etkinliği 
hayata geçirdiği için teşekkür 
ediyor, Kongre’nin ilham verici 
olmasını ümit ediyorum.

•

•

•

•
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Sabancı Holding, Topluluk 
şirketlerinden Çimsa ve 
Kordsa’ya ev sahipliği yapa-

cak Sabancı Teknoloji Merkezi’ni 
Almanya’da hayata geçirdi. 
Avrupa’nın en güçlü inovasyon mer-
kezlerinden Münih’te kapılarını açan 
Sabancı Teknoloji Merkezi, Toplulu-
ğun Ar-Ge, teknoloji ve sürdürülebi-
lir ürün geliştirme yetkinliğini ulus-
lararası alana taşırken, “Dünya’nın 
Sabancı’sı” vizyonuna ve “Türkiye ile 
dünyayı birleştirme” vaadine önemli 
bir katkı sunacak.

Münih Teknik Üniversitesi (TUM) 
yerleşkesi içerisinde yer alan Saban-
cı Teknoloji Merkezi, aynı zamanda 
üniversite-sanayi iş birliği alanında 
Avrupa’nın simge platformlarından 
biri olacak. Özellikle mühendislik, 
teknoloji ve doğa bilimleri alanların-
da, Avrupa’nın en iyi üniversiteleri 
arasında yer alan TUM ile yapılacak 
ortak Ar-Ge çalışmalarıyla birlikte, 
parlak fikirlerin ürünleştirilmesi ve 
ticarileşmesi sağlanacak.

“İNOVASYON SABANCI İÇİN BİR 
ŞİRKET KÜLTÜRÜ”

Sabancı Teknoloji Merkezi’nin 
açılışında konuşan Sabancı Holding 
CEO’su Cenk Alper, Sabancı bünye-
sinde inovasyonu bir yatırım kalemi 
olarak değil bir şirket kültürü olarak 
kodladıklarının altını çizerken, 
“İnovasyon hiç şüphesiz ki, Sabancı 

Topluluğu’nun en güçlü kaslarından 
biri.

Ar-Ge alanında Türkiye’ye ön-
cülük etmiş bir Topluluk olmaktan 
gurur duyuyoruz. Bugüne kadar Yapı 
Malzemeleri ve Sanayi Grupları-
mız bünyesinde yurt içinde 6, yurt 
dışında ise 1 olmak üzere toplam 7 
Ar-Ge ve teknoloji merkezimiz vardı. 
Sabancı Technology Center ile bir-
likte bu sayıyı 8’e yükseltiyoruz ve 
Avrupa’daki ilk merkezimizi hayata 
geçiriyoruz” dedi.

MERKEZDE ÇİMSA VE KORDSA 
BÜNYESİNDE 6 FARKLI MİLLETTEN 
ÇALIŞAN VAR

Bünyesinde 8 farklı laboratuva-
rın ve 6 milletten çalışanın bulun-
duğu Sabancı Teknoloji Merkezi’nin, 
ileri yapı malzemeleri, kompozit 
teknolojileri, inşaat güçlendirme gibi 
dünyadaki malzeme devrimine yön 
veren sektörler için yüksek teknolo-
jili, ‘terzi usulü’ ürünler geliştirece-
ğini belirten Cenk Alper, “Çimsa ve 
Kordsa’nın Türkiye’deki fabrikala-
rında üretilecek bu ürünler, Sabancı 
Teknoloji Merkezi’ndeki ekiplerimiz 
tarafından yine Avrupa pazarına 
sunulacak. ‘Türkiye ile dünyayı bir-
leştirme’ vaadimize hizmet edecek 
bu model, aynı zamanda Türkiye’nin 
katma değerli ihracat seferberliğinin 
de itici güçlerinden biri olacak” diye 
konuştu.

“ÜNİVERSİTE-SANAYİ İŞ BİRLİĞİNİ 
AVRUPA’YA TAŞIYORUZ”

Sabancı’nın inovasyon yakla-
şımı içerisinde, üniversite-sanayi 
iş birliklerinin çok önemli bir yeri 
olduğunu ifade eden Cenk Alper 
Sabancı Üniversitesi’nin önemine 
dikkat çekereke, “Sabancı Üniver-
sitesi bu noktada, Sabancı’yı diğer 
Topluluklardan ayıran temel faktör. 
Bu alandaki çalışmalarımızın en so-
mut örneği de Sabancı Üniversitesi-
Kordsa iş birliğiyle hayata geçirilen 
ve kompozit alanında Avrupa’nın 
sayılı üniversite-sanayi iş birliklerin-
den biri olan Kompozit Teknolojileri 
Mükemmeliyet Merkezimiz (KTMM). 
Bu alandaki çalışmalarımızı Toplu-
luğumuzun diğer şirketleri de farklı 
iş birliği modelleriyle en üst düzeyde 
sahipleniyor.

Enerjisa şirketlerimiz ABD’de 
MIT Energy Initiative Future Energy 
Systems Center’a üye. Bu merkezi-
miz aracılığıyla, üniversite-sanayi 
iş birliklerimizi Avrupa’ya taşıyoruz. 
Münih Teknik Üniversitesi’nin, özel-
likle inşaat mühendisliği ve mekanik 
mühendisliği alanlarında, akademik 
fikirlerin ticarileştirilmesi, günlük 
hayata entegre edilebilmesi konu-
sunda çok derin bir tecrübesi var. 
İnanıyorum ki ekiplerimizin ortak 
çalışmaları neticesinde, bu alanda 
da yeni başarı hikayeleri oluşturaca-
ğız” şeklinde konuştu.

Sabancı’dan Türkiye-Avrupa arasında 
‘inovasyon köprüsü

[holdinglerden ►
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[kentsel dönüşüm ►

Bakan Özhaseki Çelik evler 9 büyüklüğündeki 
depremde bile yıkılmayacak

Çevre Şehircilik ve İklim De-
ğişikliği Bakanı Mehmet Öz-
haseki, TBMM Plan ve Bütçe 

Komisyonu’nda milletvekillerinin 
sorularını cevapladı. Deprem bölge-
sinde çelikten köy evlerinin yapıl-
masının bilim insanları tarafından 
Deprem Gerçeği ve Kentsel Dönüşüm 
Şurası’nda önerildiğini vurgulayan Ba-
kan Özhaseki, “Kentsel Dönüşüm Şu-
rasında hocalarımızın bize tavsiyesi, 
‘Lütfen tek katlı köy evlerini çelikten 
yapın’ oldu. Ne kadar çelik gidece-
ğini çıkardık, çelikçilerle konuştuk, 
fiyatlarını aldık. 100 bine yakın çelik ev 
yapılacak. 9 büyüklüğünde bile olsa 
yıkılmayacak bir ev tipi olacak. Bu tek-
nolojinin de Türkiye’ye kazandırılması 
lazım.” dedi.

Bakan Mehmet Özhaseki, TBMM 
Plan ve Bütçe Komisyonu’nda, Bakan-
lığın 2024 yılı bütçesinin sunumunun 
ardından milletvekillerinin sorularını 
cevapladı. TBMM Genel Kurulu’nda 
görüşülerek yasalaşan Kentsel Dö-
nüşüm Yasası’na ilişkin eleştirilere 
cevap veren Bakan Özhaseki, “Yasayı 
Bakanlığa geldiğimiz ilk günlerde 
çalışmaya başladık. Bu yasa üzerinde 
uzman arkadaşlarımız aylarca emek 

verdiler. İstanbul’daki muhalefet be-
lediyelerinin de bulunduğu 15 toplantı 
gerçekleştirdik. Her kesimden, bütün 
paydaşlardan öneriler aldık. Bu gö-
rüşlere yasada yer verdik. Eylül ayın-
da bir şura yaptık. 110 bilim insanımız, 
uzmanımız ve bürokratımız görüş 
alışverişinde bulundular. Şura Sonuç 
Bildirgesinin tavsiyelerini yasa çalış-
mamıza ekledik. ‘Sadece AK Parti’yi 
bilgilendirmeyelim diğer partiler de 
gelsinler, ne düşünüyorlarsa anlat-
sınlar, katkıda bulunsunlar’ diye de 
toplantılar yaptık. Bu toplantılardan 
yasa içine dercettiklerimiz de oldu. 
Bu yasa ne hızlı, ne alelacele, ne de 
herhangi birisine rant sağlama amacı 
taşıyan bir yasadır. Bu yasa Türkiye 
Cumhuriyeti sınırlarında yaşayan 
vatandaşların birikimidir. Amacımız, 
gerçekten deprem ülkesi olduğuna 
inandığımız şu memlekette bir daha 
ne olur ağlamayalım, evlerimiz yıkıl-
masın kimse mağdur olmasın. Bunun 
için çırpınıyoruz.” diye konuştu.

“NÜFUSU MİLYONLARI AŞMIŞ BAZI 
BELEDİYELER, DEPREM BÖLGESİNDE 
GÖRÜNTÜ VERİP GİTTİ”

Bakan Mehmet Özhaseki, deprem 

bölgesinde her noktada ekip bulun-
madığı eleştirisine de cevap vererek 
“Daha iyi anlamanız için bir örnek 
vereyim. 260 bin bağımsız bölüm 
yıkılacak olsun. 10 gün önceden bu 
depremden haberiniz olsa ‘260 bin 
bağımsız bölüm yıkılacak tedbirini-
zi alın’ deseler. Ne yapardınız? Her 
enkaz başına 10 tane insan koyacak 
olsanız, 2 milyon 600 bin insanı orda 
hazır bulundurmanız gerekli. Kolay 
mı? Gerçekten de hükümet ilk saat-
lerden itibaren afet bölgesindeydi. 
Arkadaşlarımız orada aylarca çalış-
tılar. Nüfusu milyonları aşmış bazı 
belediyeler var ki geldiler görüntü 
verdiler gittiler; tıpkı deprem turis-
ti gibi. Tabiri caizse artistlik yapan 
belediyeleri sizler de gördünüz, va-
tandaşlarımız da gördü.” ifadelerini 
kullandı.

“100 BİNE YAKIN ÇELİK EV 
YAPILACAK”

Deprem bölgesinde çelikten köy 
evlerinin yapılmasının bilim insanları 
tarafından Deprem Gerçeği ve Kent-
sel Dönüşüm Şurası’nda önerildiğini 
vurgulayan Bakan Özhaseki, “Kentsel 
Dönüşüm Şurasında hocalarımızın 
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bize tavsiyesi, ‘Lütfen tek katlı köy 
evlerini çelikten yapın’ oldu. Ne kadar 
çelik gideceğini çıkardık, çelikçilerle 
konuştuk, fiyatlarını aldık. Önümüzde-
ki haftadan itibaren ihaleler çıkmaya 
başlıyor. Ne kadar çelik ev üreten 
insan varsa buyursun. 100 bine yakın 
çelik ev yapılacak. 9 büyüklüğün-
de bile olsa yıkılmayacak bir ev tipi 
olacak. Bu teknolojinin de Türkiye’ye 
kazandırılması lazım. İnşallah bu yeni 
yapım teknolojisiyle sağlam, güvenli 
ve iklim dostu köy evlerimizi hızlı bir 
şekilde inşa edeceğiz.” dedi. 

“ELİMİZDEKİ TÜM İMKANLARI 
DEPREM BÖLGESİNE 
KULLANIYORUZ”

Bakanlık bütçesinin deprem ko-
nutları için yeterli olmadığı iddiala-
rını da cevaplayan Bakan Özhaseki, 
“Yaklaşık 200 bin konutun inşasına 
başlandı. 46 bin konutu, sene başına 
kadar vereceğiz. Ayrıca, 200 bin 
konutun bedelini AFAD vereceği için 
bizim bütçelerde gözükmüyor. Ama 
bizler de bütün imkan ve kabiliyet-
lerimizi bu bölgelerde kullanacağız.” 
şeklinde konuştu. 

“İLLER BANKASI, TÜM İMKANLARI İLE 
DEPREM BÖLGESİNE ODAKLI”

İller Bankası’nın tüm imkanlarıy-
la deprem bölgesine odaklandığını 
vurgulayan Bakan Özhaseki, “Zaten 
İller Bankası tarafından deprem 
bölgesi dışındaki belediyelere kredi 
vermiyoruz, hibeleri kaldırdık. Bu 
sadece A partisine, B partisine has 
bir şey değil, elimizdeki imkanları 
sadece ve sadece afet bölgesinde 
kullanalım diye. Arada gelip ısrar 
ediyorlar bize. Niye vermiyorsunuz? 
İller Bankası Belediyelerin Banka-
sı değil mi?’ Doğru, belediyelerin 
bankası ancak şu anda 1 milyon 900 
bin kadar vatandaş, evinin dışında 
veya konteyner kentlerde yaşıyor. 
Siz elinizde bir imkan olsa afet 
bölgesinde mi kullanırsınız yoksa 
şurada bir sosyal tesis yapacağım, 
alt geçit yapacağım diyen belediye-
ye mi verirsiniz? Vicdan meselesi bu. 
O yüzden ben elimizde ne var ne yok 
durdurduk, vermiyoruz. Ne kadar 
bütçemiz varsa hepsini deprem böl-
gesine gönderiyoruz.” diye konuştu.

“200 BİN KONUTUN İNŞASI DEVAM 
EDİYOR”

Bütün ilçeler dahil bir mey-
dan ve çevresindeki binaların 
daha sağlıklı bir şekilde yapıl-
ması adına bir karar aldıklarını 
aktaran Özhaseki, “Şu anda 200 
bin konutun inşası devam ediyor. 
Adana’da 3 bin 424, Adıyaman’da 
41 bin 292, Diyarbakır’da 6 bin 
758, Elazığ’da 1887, Gaziantep’te 
24 bin 977, Hatay’da 45 bin 186, 
Kahramanmaraş’ta 39 bin 121, 
Kilis’te 2 bin 340, Malatya’da 23 
bin 861, Osmaniye’de 5 bin 501, 
Şanlıurfa’da da 5 bin 653 konut. 46 
bin konutu sene başına kadar hak 
sahiplerine teslim edeceğiz. Ondan 
sonra da her ay biten konutların 
tamamı verilmiş olacak. Yerinde 
Dönüşümle vatandaşın eskiden 
hatırasının olduğu ve ayrılmak 
istemediği mahallesinde yerini 
yapmasını bekliyoruz. Bu konuda da 
her türlü kolaylaştırıcı tedbiri aldık” 
dedi.

YENİLENEBİLİR ENERJİ PROJELERİNE 
DÜNYA BANKASINDAN 250 MİLYON 
AVROLUK KREDİ

Bakan Özhaseki, yenilenebilir 
enerji projelerinde 250 milyon av-
roluk Dünya Bankasından bir kredi 
aldıklarını söyleyerek, “Yenilenebilir 
enerji için müracaat eden belediye-
lerden AK Partililerin yüzde 91’ine, 
kayyum belediyelerin yüzde 71’ine, 
MHP’li belediyelerin yüzde 100’üne, 
CHP’li belediyelerin de taleplerinin 
yüzde 100’üne ‘evet’ dedik ve Dünya 
Bankası kredilerini kullanmalarına 
izin verdik.” ifadelerini kullandı.
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Otomotiv mühendisliği alanında 
en yeni teknolojilerin ve geliş-
melerin mercek altına alındığı 

Uluslararası Otomotiv Mühendisliği 
Konferansı - IAEC”, Yeşil ve Dijital 
Gelecek temasıyla gerçekleştirildi.

Bu yıl sekizincisi düzenlenen IAEC 
2023’e alanında uzman yerli, yabancı 
sektör temsilcileri ile, dünyanın önde 
gelen şirketlerin yöneticileri katıldı. 
Konferansın açılışında konuşan Kon-
ferans Başkanı ve Galatasaray Üni-
versitesi Öğretim Üyesi Prof. Dr. Tan-
kut Acarman, “Günümüzdeki araçların 
yazılımı ve donanımı dağıtık gömülü 
sistem olarak gerek sürüş açısından 
gerekse yazılımsal olarak sunulan 
ileri seviye sürüş destek sistemleri, 
buna otonom sürüş de dahil edilebilir 
güvenilir olmalıdır. Ürünlerin çevre ile 
dost, emisyon salımının azaltılması 
hatta sıfırlanması açısından çevreci 
yani yeşil, üretimi aşamasında aynı 
miktarda çıktının ekolojik etkisini 
azaltmak üzere yeniden dönüşümü 
hedefleyen eko-verimli süreçlere tabi 
olması hedeflenmektedir.    Avrupa 

Birliği Yeşil Mutabakat girişimi doğ-
rultusunda 2050 yılına gelindiğinde 
neredeyse tüm otomobiller, kamyo-
netler, otobüsler ve kamyonların sıfır 
emisyonlu olması hedeflenmektedir. 
Daha yakın bir tarih olarak 2030’a 
kadar Avrupa yollarında en az 30 mil-
yon sıfır emisyonlu araç kullanılacak. 
Otonom sürüş de büyük ölçekte yay-
gınlaşacaktır. Bu hedefler Türkiye’de 
de takip ediliyor. Ekim 2023’te 
satılan her 5 araçtan biri elektrikli 
araç olmuştur. Daha enerji verimli, 
daha güvenli ve hızlı ulaşımı sağla-
mak üzere dijitalleşme önemli bir 
rol üstlenecektir” dedi. Konferansta 
konuşan Bilgi Teknolojileri ve İletişim 
Kurumu (BTK) Başkanı Ömer Abdul-
lah Karagözoğlu ise, tüm dünyada 
otomotiv sektöründe önemli değişim 
ve dönüşüm yaşandığını, elektrikli 
araçlara geçişin hızlandığını kaydet-
ti. Küresel elektrikli araç pazarının 
hızla büyüdüğünü vurgulayan Ömer 
Abdullah Karagözoğlu, “2022 yılında 
küresel elektrikli araç satışında bir 
önceki yıla göre yüzde 108’lik bir artış 

olduğunu görüyoruz. Otonom araç 
teknolojisinde ise istatistikler 2022 
yılında küresel olarak 100 milyar 
doların üzerinde yatırım yapıldığını 
gösteriyor” dedi.

Konferansın ana konuşmacısı SAE 
International® (SAE), Performance 
Review InstituteSM (PRI)  ve  SAE ITC 
ortak girişimi olan  Fullsight’ın CEO’su 
David Schutt ise, “Türkiye otomotiv 
endüstrisi, lokal ekonomideki rolünün 
yanı sıra araç üreticilerinin ve sektör 
uzmanlarının küresel network’ünün 
de bir parçası. Gelecek için Türk 
otomotiv endüstrisinin araç üretimi, 
tasarımı konusundaki değerli katkı-
larını bekliyoruz.  Bu organizasyonun 
mobilite sektörünün içerisindeki 
paydaş ve uzmanlarımızın bilgi ve de-
neyimlerinden faydalanıldığı değerli 
bir organizasyon olduğunu düşünü-
yorum. Bir arada bulunarak sektöre 
yönelik bilgi ve deneyimimizi paylaş-
mak çok önemlidir” diye konuştu.

Her yıl alanında uzman yerli ve 
yabancı isimleri Türkiye’de bir araya 
getiren “Uluslararası Otomotiv Mü-

IAEC, 2023’te Yeşil ve Dijital Geleceği 
masaya yatırdı!

[otomotiv►
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hendisliği Konferansı – IAEC”nin se-
kizincisi 2-3 Kasım tarihleri arasında 
İstanbul’da gerçekleştirildi. Bu yılki 
ana teması “Yeşil ve Dijital Gelecek” 
olan ve iki gün süren konferansa, 
Bekir Okan Kültür, Sanat ve Gösteri 
Merkezi ev sahipliği yaptı. Uludağ 
Otomotiv Endüstrisi İhracatçıları 
Birliği (OİB), Otomotiv Sanayii Derneği 
(OSD), Otomotiv Teknoloji Platformu 
(OTEP), Taşıt Araçları Tedarik Sana-
yicileri Derneği (TAYSAD) tarafından 
Amerikan Otomotiv Mühendisleri 
Birliği’nin (Amerikan Society of Auto-
motive Engineers-SAE International) 
iş birliği ile düzenlenen organizasyon, 
Türkiye ve dünyadan alanında uzman 
çok sayıda ismi ağırladı.

Ekim ayında satılan 5 araçtan 1’i 
elektrikli!

IAEC 2023’ün açılışını, konferans 
başkanı Galatasaray Üniversitesi Öğ-
retim Üyesi Prof. Dr. Tankut Acarman 
yaptı. Yeni nesil araçların çok yüksek 
teknolojiye sahip olduğunu söyle-
yen Tankut Acarman, “Günümüzdeki 
araçların yazılımı ve donanımı dağıtık 
gömülü sistem olarak gerek sürüş 
açısından gerekse yazılımsal olarak 
sunulan ileri seviye sürüş destek sis-
temleri, buna otonom sürüş de dahil 
edilebilir güvenilir olmalıdır. Çevre ile 
dost, emisyon salımının azaltılması 
hatta sıfırlanması açısından çevreci 
yani yeşil, üretimi aşamasında aynı 
miktarda çıktının ekolojik etkisini 
azaltmak üzere yeninden dönüşümü 
hedefleyen eko-verimli süreçlere tabi 
olması hedeflenmektedir.    Avrupa 
Birliği Yeşil Mutabakat girişimi doğ-
rultusunda 2050 yılına gelindiğinde 
neredeyse tüm otomobiller, kamyo-
netler, otobüsler ve kamyonların sıfır 
emisyonlu olması hedeflenmektedir. 
Daha yakın bir tarih olarak 2030’a 
kadar Avrupa yollarında en az 30 
milyon sıfır emisyonlu araç kullanıla-
cak, otonom sürüş de büyük ölçekte 
yaygınlaşacaktır” dedi. Bu hedeflerin 
Türkiye’de de takip edildiğine işaret 
eden Tankut Acarman, “Ekim 2023’te 
satılan her 5 araçtan biri elektrikli 
araç olmuştur. Daha enerji verimli, 
daha güvenli ve hızlı ulaşımı sağla-
mak üzere dijitalleşme önemli bir rol 
üstlenecektir. Yapay zekâ kullanımı 
gerek otonom sürüş gerekse siber 
güvenlik uygulamaları için kullanıla-
caktır. Araçlarla ilgili her bir dijital veri 
ayrı bir değer olacaktır. Ve nihai ola-
rak tecrübeye dönüşerek dijitalleşme 
otomotiv mühendisliğini her alanda 
destekleyecektir” diye konuştu.

Türkiye çevre dostu dönüşümün 
öncü ülkelerinden!

Konferansın açılışında bir ko-
nuşma yapan Bilgi Teknolojileri ve 
İletişim Kurumu (BTK) Başkanı Ömer 
Abdullah Karagözoğlu ise, tüm dün-
yada otomotiv sektöründe önemli 
değişim ve dönüşüm yaşandığını, 
elektrikli araçlara geçişin hızlandı-
ğını kaydetti. Küresel elektrikli araç 
pazarının hızla büyüdüğünü vurgu-
layan Ömer Abdullah Karagözoğlu, 
“2022 yılında küresel elektrikli araç 
satışında bir önceki yıla göre yüzde 
108’lik bir artış olduğunu görüyoruz. 
Otonom araç teknolojisinde ise ista-
tistikler 2022 yılında küresel olarak 
100 milyar doların üzerinde yatırım 
yapıldığını gösteriyor. Bu yeni otomo-
tiv çağında şüphesiz yazılımın önemi 
göz ardı edilemez. Yazılım çözümleri 
ile gelişmiş sürücü destek sistemleri, 
bilgi eğlence sistemleri ve bir dizi 
bağlantılı araç sistemleri destekleni-
yor. 2022 yılında otomotiv yazılımına 
yapılan küresel harcamanın 50 milyar 
doların üzerinde olduğu kaydedili-
yor. Otomotiv endüstrisinin dünya 
ekonomisine büyük katkı sağladığını 
ve hem doğrudan hem de dolaylı 
olarak 100 milyondan fazla insanın 
gelir kaynağı olduğunu belirten Ömer 
Abdullah Karagözoğlu, “Türk oto-
motiv sanayisinin önemli başarılara 
imza attığını görmek bizleri mutlu 
ediyor. Türkiye 2022 yılında 1,35 
milyon adet üretimi ile dünyanın en 
büyük 13. otomotiv üreticisidir. Aynı 
yıl ihraç ettiği 970 bin araçla ülkemiz 
Avrupa’nın en büyük otomotiv ihra-
catçından biri konumunda yer alıyor. 
Özellikle Türk otomotiv üreticilerinin 
2022 yılında 30 binden fazla elektrikli 
araç üretecek geleceği kucakladığını 
ve sürdürülebilir mobiliteye doğru bir 
rota çizdiğini görüyoruz.” dedi.

Yaşanan dijital dönüşümün oto-
motiv üreticilerine yeni inovasyon 
alanlarının da kilidini açtığını belirten 
Ömer Abdullah Karagözoğlu, şöyle 
devam etti: “Otonom araçlar mobi-
litenin geleceğine uzanan bir köprü 
vazifesi görüyor. Dijital dönüşüm ile 
araçlar kontrol üniteleri ve sensör-
lerin yardımıyla bulunduğu ortamı 
algılayarak sürücünün daha rahat ve 
güvenli yolculuk yapmasını sağlıyor. 
Akıllı araçlar kablosuz iletişim ağları, 
uydular ve şehrin altyapısını kullanı-
yor. Bu anlamda ülkemizde alternatif 
ve her geçen gün gelişen alt yapılar 
ile tüm sektörlerin gelişimine güç 
veriyoruz. Fiber altyapı uzunluğu 
536 bin km’yi aşmış durumda. Güçlü, 

sabit, mobil ve uydu teknolojilerimiz 
ile her an her yerde bağlantılı hayat-
lar yaşıyoruz.  2022 yılında yapılan 
toplam yatırım tutarının 31,1 milyar 
TL olduğunu görüyoruz. Bu yatırımlar 
gerek vatandaşımıza daha iyi hizmet 
sunabilmek gerekse ülkemizi gelmek-
te olan yeni teknolojilere hazırlamak 
için oldukça önem arz ediyor. Bu ba-
şarılar devletimizin kararlı politikaları 
ve desteği ile ve özel sektörümüzün 
çabaları ile yapılan yatırımların birer 
sonucudur.’’

 Otonom ve bağlantılı sürüş için 
5G’nin öneminden bahseden Ömer 
Abdullah Karagözoğlu, “5G güveni-
lir bağlantı sağlaması ile araçların 
iletişim zafiyeti olmadan araçların 
güvenli bir şekilde etkileşimde olma-
sına olanak tanıyor. BTK olarak ül-
kemizde yerli ve milli 5G altyapısının 
kurulmasına büyük önem veriyoruz 
ve çalışmalara devam ediyoruz.” dedi. 
Cumhuriyetimizin 100.yılının kutlan-
dığı bu günlerde konferansın gele-
cek yüzyıllara yaşanabilir bir dünya 
bırakmak noktasında önemli katkı-
ları olacağını inancını belirten Ömer 
Abdullah Karagözoğlu, “Konferansta 
iki gün boyunca paylaşılacak görüşler 
ve kurulan ortaklıklar hiç süphesiz 
otomotiv endüstrisinin geleceğini 
şekillendirecektir.’’ dedi.

Türk endüstrisinden değerli katkılar 
bekliyoruz!

Bu yılki konferansın ilk gün ana 
konuşmacısı olan SAE International® 
(SAE), Performance Review Institute 
SM (PRI)  ve  SAE ITC ortak girişimi 
olan Fullsight CEO’su David Schutt, 
SAE Sürdürülebilir Mobilite çözüm 
grubunun taşımacılık sektörünü sıfır 
emisyona doğru yönlendirdiğine 
vurgu yaparak, “Analojik araç altya-
pısına odaklanarak ve aynı zamanda 
iş gücünün geliştirilmesine yönelik 
partnerlerle birlikte çalışarak önü-
müzdeki yüzyılda liderlik yolculu-
ğumuza hep birlikte hareket etmeyi 
umuyoruz. Bu bağlamdaki sıfır 
emisyon amacımızı gerçekleştirmeyi 
taahhüt ediyoruz. Misyonlarımızdan 
bir tanesi yeni batarya teknolojilerine 
adanmış olmamız. Avrupa batarya 
pasaport programının katılımcısıyız. 
Bu program kapsamlı ve çok disip-
linli bir program olmasının yanı sıra 
mühendislere, teknisyenlere, akade-
misyenlere başta batarya ve altyapı 
konuları olmak üzere çeşitli imkanlar 
sağlıyor. Bu bağlamda elektrikli araç-
la alakalı kanun ve yönetmeliklere de 
uyumluluğu sağlıyoruz” diye konuştu.  
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Türkiye otomotiv endüstrisinin, lokal 
ekonomideki rolünün yanı sıra araç 
üreticilerinin ve sanayi uzmanlarının 
küresel iş ağının da bir parçası oldu-
ğunu ifade eden David Schutt, şunları 
söyledi: “Gelecek için Türk otomotiv 
endüstrisinin araç üretimi, tasarımı 
konusundaki değerli katkılarını bek-
liyoruz.  Bu organizasyonun mobilite 
sektörünün içerisindeki paydaş ve 
uzmanlarımızın bilgi ve deneyimle-
rinden faydalanıldığı değerli bir or-
ganizasyon olduğunu düşünüyorum. 
Bir arada bulunarak sektöre yönelik 
bilgi ve deneyimimizi paylaşmak çok 
önemlidir” diye konuştu.

 
Sanayinin karbonsuzlaştırılması ele 
alındı!

IAEC 2023, daha sonra “Elektrikli 
Araçlar ve Yeni Yakıt Teknolojileri” 
başlıklı oturumla devam etti. İs-
tanbul Teknik Üniversitesi öğretim 
üyesi Prof. Dr. Özgül Keleş’in mode-
ratörlüğünü üstlendiği oturumda; 
Tofaş Türk Otomobil Fabrikaları Araç 
Mühendisliği Direktörü Sabri Erkan 
Polat, Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı 
Dijital Teknolojiler Dairesi Başkanı 
Emre Dabak ve TEMSA Kuzey Ameri-
ka/Avrupa Pazar Ürün Pazarlama ve 
Yönetimi lideri Osman Dündar pane-
list olarak yer aldı. Öğleden sonraki 
ilk etkinlik, Koç Üniversitesi öğretim 
üyesi Prof. Dr. Sinem Çöleri’nin mo-
deratörlüğünü yaptığı “Otomotivde 
Siber Güvenlik ve Bağlanabilirlik” 
oturumu oldu. Bu oturumda, Oyak 

Renault Bağlantılı Araçlar & Servis-
ler Program Müdürü İrem Koçelli, 
Otomotiv Siber Güvenlik Bağımsız 
Danışmanı Orhun Süzer ve Numesys 
İş Geliştirme Ekibi Direktörü Tahsin 
Öztürk panelist olarak görev aldı. 
Konferansın birinci günü, “Sanayinin 
Karbonsuzlaştırılması” başlıklı otu-
rumla son buldu. Moderatörlüğünü 
Sabancı Üniversitesi Nanoteknoloji 
Araştırma ve Uygulama Merkezi 
Direktörü Prof. Dr. Fazilet Vardar 
Sukan’ın üstlendiği son oturumun 
panelistleri ise Ford Otosan Sürdürü-
lebilirlik Lideri Dicle Kocaoğlu, Yazaki 
EMEA Global Maliyet Mühendisliği 
Başkanı Mehmet Ali Öztopçu, Kordsa 
Sürdürülebilirlik ve Pazarlama İletişi-
mi Direktörü Nevra Aydoğan Gürsoy 
ve Toyotetsu Enerji Yönetimi Müdür 
Yardımcısı Onur Bademci oldu.

IAEC 2023’te ikinci gün!
IAEC 2023’ün ikinci günü Konfe-

rans Başkanı Galatasaray Üniversi-
tesi Öğretim Üyesi Prof. Dr. Tankut 
Acarman’ın konuşmasıyla başladı. 
Ardından ana konuşmacı olarak 
Boğaziçi Üniversitesi Kimya Bölümü 
Öğretim Üyesi, Aspilsan Enerji AŞ Yö-
netim Kurulu Üyesi ve TÜBİTAK RUTE 
Başuzman Araştırmacı Dr. Mehmet 
Nurullah Ateş elektrikli araçlar ve 
menzilleri üzerine bir değerlendirme 
yaptı. Akabinde moderatörlüğünü 
INNODARE’in kurucusu Prof. Dr. Or-
han Alankuş’un üstlendiği, “Otonom 
Araçlar” başlıklı oturum gerçekleşti-
rildi. Bu oturumda, Kuartis CEO’su ve 

Kurucu Ortağı Dr. Ahmet Saraçoğlu, 
AVL Küresel Segment Müdürü And-
rea Leitner, Otokar Otonom Sürüş 
Teknolojileri Müdürü Elif Toy Azizi-
agham ve Galatasaray Üniversitesi 
Öğretim Üyesi ve Konferans Başkanı 
Prof. Dr. Tankut Acarman panelist 
olarak yer aldı.

Öğleden sonraki ilk oturum-
da, Sabancı Üniversitesi Kompozit 
Merkezi Akademik Direktörü Doç. Dr. 
Burcu Saner Okan moderatörlüğün-
de, “Döngüsel Ekonomi” tartışıldı. 
Oturumda BASF İnovasyon Teknoloji 
Merkezi Genel Müdürü Mübahat 
Akın, Ford Otosan Ürün Sürdürülebi-
lirlik Lideri Özak Durmuş ve Eurotec 
Yönetici Ortağı ve Yönetim Kurulu 
Üyesi Reha Gür panelist olarak de-
ğerlendirmeler yaptı. İkinci günün ve 
konferansın son oturumu ise “Akıllı 
Üretim Teknolojileri” başlığında 
gerçekleştirildi. Farklı üretim yön-
temleri, yapay zeka algoritması gibi 
konu başlıklarını tartışıldığı oturum-
da moderatörlüğü EVER İnovasyon 
ve Teknoloji Kurucu Ortağı Kerim Can 
Bayar üstlendi. Bu oturumda pane-
list olarak Fraunhofer Enstitü Dijital 
Üretim bölümünden Prof. Dr. Car-
men Constantinescu, KUKA Türkiye 
ve Orta Doğu CEO’su Kağan Abidin, 
TÜBİTAK BİLGEM Yapay Zeka Enstitü 
Müdürü Dr. Mehmet Haklıdır ve Mic-
rosoft TR Üretim ve Enerji Endüstrisi 
Teknoloji Stratejisti Onur Günday  
yer aldı. Konferansın kapanışını ise 
Konferans Başkanı Prof. Dr. Tankut 
Acarman gerçekleştirdi.

[otomotiv►
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GOSB’da Türkiye Afet Müdaha-
le Planı (TAMP) kapsamında 
yerel düzey saha tatbikatı 

gerçekleştirildi. 
Acil durumlarda kurumlar arası 

koordinasyon ve iş birliğini sağlamak 
amacı ile her yıl Kocaeli Valiliği İl Afet 
ve Acil Durum Müdürlüğü tarafından 
organize edilen yerel düzey saha 
tatbikatları, bu sene 22 ayrı lokas-
yonda planlanarak 15.11.2023 günü 
eş zamanlı olarak gerçekleştirildi. 

Bu tatbikatlardan biri de 
OSB’lerde yaşanabilecek endüstri-
yel kimyasal kazalara yönelik her 
an hazırlıklı olma bilinci ile GOSB’da 
gerçekleştirildi. GOSB depo alanında, 
klor gazı sızıntısı içerikli gerçekleş-
tirilen Kimyasal Biyolojik Radyas-
yon ve Nükleer (KBRN) tatbikatına; 
Kocaeli Valiliği İl Afet ve Acil Durum 
Müdürlüğü ekiplerinin yanı sıra, 
Kocaeli İl Çevre Müdürlüğü, Kocaeli İl 

Sağlık Müdürlüğü, Kocaeli İl Emni-
yet Müdürlüğü, Kocaeli Büyükşehir 
Belediyesi ekipleri ile Gebze İtfaiye 
Amirliği KBRN ekipleri, GOSB İtfaiye 

ve Acil Durum Müdürlüğü ekipleri ve 
GOSB Güvenlik birimleri katılım sağ-
ladı. Tatbikat, 12 araç, 43 personelle 
gerçekleştirildi.

GOSB’DA gerçeği aratmayan KBRN 
tatbikatı gerçekleştirildi

Gebze Organize Sanayi Bölgesi 
(GOSB) ve LinkedIn işbirliğin-
de “LinkedIn Anadolu Zirvesi: 

GOSB” programı düzenlendi. GOSB’un 
ev sahipliğinde gerçekleştirilen 
zirveye, insan kaynakları ve şirket 
yöneticileri yoğun ilgi gösterdik.

14 Kasım 2023 tarihinde gerçek-
leştirilen zirve, GOSB Yönetim Kurulu 
Üyesi Ayşe Akşit’in açılış konuşma-
sıyla başladı. LinkedIn Güneydoğu 
Avrupa Satış Lideri Burak Kuralkan 
ile LinkedIn Müşteri İlişkileri Yöneti-
cisi Burcu Çelik’in Türkiye’de sanayi 
alanında değişen yetenek pazarı 
dinamikleri, işe alım stratejileri, 
işveren markasının gücü ve önemi, 
çağın gereksinimi eğitim ve gelişim 
gibi başlıklar kapsamında gerçekleş-
tirdikleri sunumların ardından, Bilim 
İlaç İnsan Kaynakları Direktörü Fulya 
Acar tarafından LinkedIn ile işbirliği 

içinde gerçekleştirilen iyi uygulama 
örnekleri anlatıldı.

Zirveye katılım sağlayan firmala-
rımızın değerli temsilcilerine kıymetli 

katılımları için, Sayın Kuralkan, Sayın 
Çelik ve Sayın Acar’a değerli görüşle-
rini bizlerle paylaştıkları için teşek-
kür ediyoruz.

GOSB-Lınkedin iş birliğinde “Lınkedin 
Anadolu Zirvesi GOSB” programı yapıldı

[gosb’dan haberler►
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Kocaeli Sanayi Odası (KSO) Ekim 
Ayı Meclis Toplantısı, KSO Kon-
ferans Salonu’nda gerçekleş-

tirildi. Meclis Başkanı Hasan Tahsin 
Tuğrul’un yönetiminde gerçekleşen 
toplantıda Yönetim Kurulu Başkanı 
Ayhan Zeytinoğlu ve Meclis Üyeleri 
hazır bulundu.

Meclis toplantısının konuğu, 
Kocaeli Büyükşehir Belediye Başkanı 
Doç. Dr. Tahir Büyükakın oldu. Meclis 
Başkanı Tuğrul’un toplantıyı açması-
nın ardından KSO Başkanı Ayhan Zey-
tinoğlu söz alarak ekonomik değer-
lendirmelerde bulunarak Avrupa’nın 
ekonomik durumu ve döviz kurlarının 
seyrinin ihracatı yavaşlattığını ifade 
etti. 

Meclise hitap eden Kocaeli Sanayi 
OdasıBaşkanı Ayhan Zeytinoğlu 
konuşmasında ekonomik gelişmelere 
ilişkin değerlendirmelerde bulundu. 
Zeytinoğlu konuşmasında şu ifadele-
re yer verdi: “Ekim ayı meclis toplan-
tımıza hoş geldiniz diyor, KSO Yöne-
tim Kurulu adına hepinizi saygıyla 
selamlıyorum. Konuşmama her ay 
olduğu gibi, ekonomik verileri kısaca 
değerlendirerek başlamak istiyorum.
Eylül ayında ihracat yüzde 0,3’lük 
artışla 22 milyar 670 milyon dolar 
olarak gerçekleşti. Eylül ayları içeri-
sinde en yüksek değer ancak ihracat 
artış hızının yavaşladığını görüyoruz. 
Bu yavaşlamada,en büyük ticaret 
partnerimiz Avrupa’daki yavaşlama 

ile döviz kurlarının ihracatı destekler 
seviyede olmamasının etkileri var.En 
fazla ihracat yapılan ilk beş ülkeden 
sadece İtalya’ya artış var. Alman-
ya yüzde 4,4 düşüş ile 1 milyar 913 
milyon dolar, ABD yüzde 12,7 düşüşle 
1 milyar 201 milyon dolar, Irak yüzde 
6,2 düşüşle 1 milyar 197 milyon dolar, 
İtalya yüzde 19,2 artışla 1 milyar 96 
milyon dolar, İngiltere yüzde 11,1 dü-
şüşle 1 milyar 70 milyon dolar oldu.”

İTHALAT VERİLERİ
İthalata ilişkin değerlendirmeler-

de bulunan Zeytinoğlu, “İthalatımız 
yüzde 14,1 düşüşle 27 milyar 658 
milyon dolar. Yatırım mallarında 
yüzde 14,9 artışla 4,1 milyar dolar, 

Zeytinoğlu: Avrupa’nın durumu ve döviz 
kurlarının seyri ihracatı yavaşlatıyor

[oda meclisi►
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hammadde yüzde 23,6 düşüşle 19,7 
milyar dolar, tüketim malları yüzde 
37,4 artışla 3,7 milyar dolar oldu. Dış 
ticaret açığı eylül ayında yüzde 48,1 
düşüşle 4 milyar 988 milyon dolar 
oldu. Dış ticaret açığı  2022 eylül ayın-
da 9,6 milyar dolar olmuştu” dedi.
İHRACATÇILARIN KREDİYE ERİŞİMİ

Reel efektif döviz kurundan bah-
settikten sonra Zeytinoğlu konuşma-

sını şöyle sürdürdü: “İhracatçıların 
krediye erişimi açısından olumlu bir 
gelişmeyi paylaşmak istiyorum. Mer-
kez Bankası bu ayın başında Reeskont 
kredilerinde düzenlemeye gitti.İhracat 
kredilerinin maliyetini 15 puan azalttı. 
KOBİ’lerimizin ihracat kredi limitlerini 
artırdı. Bu rakam mikro işletmeler 
için 5 milyon TL, küçük işletmeler için 
50 milyon TL, orta ölçekli işletmeler 

için 250 milyon TL oldu. Finansmana 
erişim konusunda atılan bu adımlar 
memnuniyet verici.”

ENFLASYON DEĞERLENDİRMESİ
Enflasyona ilişkin konuşan Zey-

tinoğlu, “Enflasyon verilerine bak-
tığımızda eylül ayında TÜFE yüzde 
61,53 olarak gerçekleşti. Aylık yüzde 
4,75 artış gösterdi. ÜFE ise yüzde 
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47,44 olarak gerçekleşti. Aylık 3,40 
artış gösterdi. Döviz kurlarının stabil 
devam etmesiyle, enflasyondaki aylık 
artışların hız kestiğini görüyoruz. 
Enflasyonla mücadele noktasında 
kurun baskılanmasının kabul edilebilir 
olduğunu ancak bu durumun üretim 
ve ihracatı etkilediğinden sürdürüle-
bilir olmadığını düşünüyoruz.”

KOCAELİ’NİN DIŞ TİCARETİ
Kocaeli Gümrüklerinden alınan 

verileri değerlendiren Zeytinoğlu, 
“Eylül ayında Kocaeli’den gerçekleşen 
ihracat yüzde 3,1 düşüşle 3 milyar 149 
milyon dolar olurken, ithalat yüzde 
11,8 artışla 6 milyar 699 milyon dolar 
oldu.İlk dokuz aylık döneme baktığı-
mızda ihracat yüzde 0,5 düşüşle 28 
milyar 140 milyon dolar, ithalat yüzde 
13,1 artışla 60 milyar 725 milyon dolar 
oldu” dedi.

CARİ AÇIK VERİSİ
Cari açığa ilişkin konuşan Zeyti-

noğlu, “Ağustos ayında yıllık Cari Açık 
56 milyar 964 milyon dolara geriledi. 
Bir önceki ay bu rakam 59,1 milyar 
dolar idi. Aylık açık 619 milyon dolar. 
Açıktaki azalmada, dış ticaret açığın-
daki gerileme etkili. Turizm gelirleri-
nin katkısı bir önceki aya göre artma-
sına rağmen geçen yılın az da olsa 
gerisinde. Dış ticaret açığı 7,1 milyar 
dolar oldu. 2022 yılının aynı ayında 
bu rakam 9,7 milyar dolar idi. Hizmet 
gelirleri 7,26 milyar dolar oldu. 2022 
yılının aynı ayında bu rakam 7,55 
milyar dolar idi. Eylül ayında da dış 

ticaret açığındaki gerileme, cari açığa 
yansıyacaktır. Turizm gelirlerinin de 
katkısıyla yıllık cari açıkta gerileme 
görebiliriz.”

KAPASİTE KULLANIMI VE SANAYİ 
ÜRETİMİ

Kapasite kullanımı ve sanayi üreti-
mini değerlendiren Zeytinoğlu, “Eylül 
ayı kapasite kullanım oranı Türkiye’de 
yüzde 77,3 olarak gerçekleşti. Ge-
çen yıla göre 0,1 puan gerilerken, 
ağustos ayına göre ise 1,2 puan arttı. 
Kocaeli’de ise kapasite kullanım oranı 
yüzde 71,0 olarak gerçekleşti. Bu oran 
geçen yıla göre 1 puan gerilerken, 
ağustos ayına göre 0,4 puan arttı. 
Sanayi üretimi ağustos ayında yüzde 
3,1 olurken aylık yüzde 0,8 düşüş 
gösterdi.Avrupa ekonomisinde yavaş-
lama ve Çin’den Avrupa’ya navlun ve 
konteyner fiyatlarındaki düşüşlerin 
ihracatımızdaki rekabeti zorlamaya 
başladığı bir dönemde yıllık yüzde 
3,1’lik artışı sınırlı da olsa olumlu 
buluyoruz.Sektörlere baktığımızda 
sermaye malları ve yüksek teknolojili 
ürünlerdeki artışlar dikkat çekiyor.

Sermaye malları üretiminde yıllık 
yüzde 15,6’lık, yüksek teknolojili 
ürünlerde yıllık yüzde 28,6’lık artış-
ları katma değerli üretim ve geleceğe 
yönelik yatırım ve büyüme açısından 
değerli buluyoruz.Sektörlere baktı-
ğımızda sermaye malları üretiminde 
yıllık yüzde 3,1, orta yüksek teknolojili 
ürünlerde yıllık 3,4, yüksek teknolojili 
ürünlerde yıllık yüzde 28,6’lık artış 
olduğunu görüyoruz.

İŞGÜCÜ VERİLERİ
İşgücü verilerine ilişkin konuşan 

Zeytinoğlu, “İşsizlik oranı ağustos 
ayında yüzde 9,2 oldu. İşsizlik bir 
önceki yılın aynı ayına göre 0,6 puan, 
temmuz ayına göre 0,2 puan geriledi. 
Temmuzdan ağustosa çalışabilir nü-
fus 48 bin kişi arttı. İstihdam edilen-
ler yalnızca bin kişi arttı.İşsiz sayısı 
56 bin kişi geriledi.İşgücüne dahil 
olmayanlar 104 bin kişi arttı.Temmuz 
itibariyle toplam istihdam edilenler 
31 milyon 686 bin kişi.”

BÜTÇE DEĞERLENDİRMESİ
Bütçenin eylül ayında 129 milyar 

218 milyon TL açık verdiğinden söz 
eden Zeytinoğlu, “Gelirler yüzde 
113,2’lik artışla 441 milyar 265 milyon 
TL, giderler yüzde 99,8’lik artışla 570 
milyar 482 milyon oldu. Ocak-eylül 
bütçe açığı 512,60 milyar TL oldu. 
OVP’de 2023 bütçe açığı 1.633,0 mil-
yar TL oldu.”

 
12. KALKINMA PLANI

2024-2028 dönemini kapsayan 
ve TBMM Başkanlığı’na sunulan 12. 
Kalkınma Planı ile ilgili konuşan Zey-
tinoğlu, “Kısaca başlıklardan bahset-
mek istiyorum. 2028’de; kişi başına 
gelirin 17 bin 554 dolara yükseltilme-
si, gayrisafi yurt içi hasılanın yüzde 5 
oranında artarak 2 trilyon 820 milyar 
liraya, kişi başına gelirin 17 bin 554 
dolara yükseltilmesi, işsizliğin yüzde 
7,5’e düşürülmesi, 5 milyon ilave 
istihdam, işgücüne katılma oranının 
yüzde 56,7 seviyesine yükselmesi. 

[oda meclisi►
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Hedefimiz batıdaki gibi bu oranın 
yüzde 75 olması lazım. Bunun için 
de yabancı sermayeyi ülkemize 
getirmeliyiz. Büyümenin ortalama 
yüzde 5 olması,ihracatın 375,4 milyar 
dolara, ithalatın ise 481,4 milyar do-
lara ulaşması  ve enflasyonun yüzde 
4,7’ye düşürülmesi hedefleniyor.
Türkiye’nin 2022 yılında dünya mal 
ihracatından aldığı yüzde 1’lik payın, 
dönem sonunda yüzde 1,3’e yüksel-
mesi bekleniyor.Ayrıca; Türkiye’nin 
enerjide merkez ülke olması için 
adımlar atılacak.Sanayi ve enerji 
tesislerine entegre edilmiş demir 
ve kara yolu ağları güçlendirilecek. 

Uluslararası deniz ve kara taşımacılı-
ğı için gümrük kapıları ve limanlarına 
yenileri eklenecek.Asya’yı Avrupa’ya 
bağlayacak yeni çekim merkezlerinin 
önünün açılması sağlanacak. 2053 
Net Sıfır Emisyon hedefi, karbonsuz-
laşma faaliyetleri, enerji ve kaynak 
verimliliğini artıracak ve yenilenebilir 
enerji kaynaklarına geçişi teşvik ede-
cek adımlar atılacak.”

İLK 500’DE KOCAELİ’DEN 83 FİRMA
“Türkiye’nin 500 Büyük Sanayi 

Kuruluşu” anketinin sonuçlarından 
söz eden Zeytinoğlu, “Bildiğiniz üzere 
İstanbul Sanayi Odası tarafından her 

yıl yapılan “Türkiye’nin 500 Büyük 
Sanayi Kuruluşu” anketinin 2022 yılı 
sonuçları açıklandı.İlk 500 Büyük 
Sanayi Kuruluşu Listesinde bu yıl 83 
firmamız yer aldı. 2021 yılında bu sayı 
84 firma idi. Her yıl olduğu gibi liste-
nin en başında TÜPRAŞ yer alırken, 
geçen yıl ikinci sırada bulunan Ford 
Otomotiv bu yıl üçüncü sırada yer 
aldı.İlk 10 içerisinde 2 firmamız, ilk 
50 içerisinde 12 firmamız, ilk 100 içe-
risinde 25 firmamız yer aldı. İSO’nun 
açıkladığı listede aslında 40 tane 
Kocaeli firması var. Diğer firmaların 
merkezleri farklı illerde. Merkezleri 
başka illerde olup, üretimleri ilimizde 
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olan firmaları dikkate aldığımızda 
sayı 83 oluyor. 83 firmanın 13 firma 
bizim meclis üyemiz. Yabancı serma-
yeli firma sayımız 32. Üretimden net 
satışlardan alınan pay yüzde 27,8 
mertebesinde. Firmaların ihracattaki 
payı yüzde 24,4. İlk 500’e girmeyi 
başaran firmalarımızı tebrik ediyor, 
gelecek yıl açıklanacak olan 2023 yılı 
sonuçlarında ise daha çok firmamı-
zın ilk 500’e yükselmesini temenni 
ediyorum. 

DIŞ TİCARETTE 37. SIRADAYIZ
Bildiğiniz üzere; Türkiye dış ticare-

tinin yüzde 17,6’sı ilimizden gerçekle-
şiyor. Bu 108,95 milyar dolarlık bir dış 
ticaret hacmi. Kocaeli Gümrüklerin-
den alınan verilere göre 2022 yılında 
ilimizden37,7 milyar dolar ihracat 
gerçekleşti. TİM verisi 19,2 milyar.

İlimizin Türkiye ihracatındaki 
payı yüzde 14,8. Kocaeli’nin kişi başı 
ihracatı18.155 dolar, Türkiye kişi başı 
ihracatı ise 2.980 dolar.İlimizden71,2 
milyar dolar ithalat gerçekleştiril-
miştir. İlin Türkiye ithalatındaki payı: 
yüzde 19,5. Kocaeli’yi bir ülke olarak 
düşünürsek, OECD verilerine göre dış 
ticarette 37. sıradayız. Dış ticaretimiz 
Slovenya, Litvanya, Lüksemburg, 
Letonya gibi AB üyelerinden fazla.”

VERGİ ORANLARI
Vergi oranlarına ilişkin konuşan 

Zeytinoğlu, “Yine bildiğiniz üzere; 
Kocaeli; İstanbul, Ankara ve İzmir’den 
sonra toplanan vergilerin yüzde 
10,07’sini karşılayan dördüncü il. 
2022 yılında toplanan vergi miktarı 
237 milyar 044 milyon TL. 69 ilin 
vergi geliri 225 milyar 56 milyon TL. 
Kişi başına ödediğimiz vergi geliri 114 
bin. Türkiye ortalaması ise 27 bin 595 
TL. İlimizin, ülkemiz bütçesine kişi ba-
şına sağladığı vergi gelirine rağmen 
Kocaeli’nde kişi başına yapılan devlet 
harcaması sadece 10 bin 343 TL.

Türkiye ortalaması 34 bin 492 TL. 
Ülkemiz genelinde kişi başına devle-
tin harcadığı miktar kadar ilimizde de 
harcama yapılması durumunda, ili-
mizin birçok altyapı eksikliklerinin gi-
derilme imkanı bulunacağını düşünü-
yoruz. Diğer taraftan; ilimizde üretim 
yapıp da vergilerini İstanbul’da veren 
779 firmamız bulunduğunu tespit et-
tik. Ayrıca 128 firmamızın merkezleri 
de farklı illerde bulunuyor. 2 bin 758 
firmamızın merkezi Kocaeli’de. Oda-
mız üyesi ve merkezinin çoğunluğu 
İstanbul’da olan 907 firmamızın karı, 
ilimiz merkezli 2.758 firmanın karının 
iki katıdır.

FİRMALAR TEŞVİK EDİLEBİLİR
Örnek vermek gerekirse; üretim-

leri ilimizde olan Ford Otomotiv, Di-
ler Demir Çelik, Hyundai Assan, Ana-
dolu Isuzu ve Prometeon gibi büyük 
ölçekli firmalar vergilerini diğer iller-
de yatırıyor. Sayın Başkanım, birlikte 
bu firmalarımızın vergilerini ilimizde 
ödemeleri için teşvik edebiliriz. Bil-
diğiniz üzere, Büyükşehir Belediye-
leri genel bütçe gelirlerinden yüzde 
6 oranında pay alıyor. Dolayısıyla 
Büyükşehir Belediyemizin burada 
ciddi kaybı oluşuyor. Birçok büyük 
kavşak, yol yatırımının en az yüzde 
50’si, vergi veren sanayicilerimizden 
finansman aktarılarak ve kalanı da 
Belediyeniz tarafından karşılanıyor.
Kocaeli Büyükşehir Belediyemiz, 
Ulaştırma Bakanlığı’nın bir uzantısı 
gibi çalışıyor.Aslında; firmaların Ku-
rumlar Vergilerini bulundukları ilde 
ödemeleri konusunda kanuni altyapı 
mevcut. Bu sebeple vergilerin üretim 
yapılan ilde ödenmesinin çok değerli 
olduğunu düşünüyoruz. Ya da başka 
ilde ödense bile üretim yapılan il pay 
alabilir. Bu konuyu Odamızı ziyaret 
eden başta Bakanlarımız olmak üze-
re tüm politikacılarımıza ve bürok-
ratlarımıza da aktarıyoruz. 

FİRMALARIN YATIRIM TERCİHİ 
KOCAELİ

İlimizdeki sanayi alanları ile ilgili 
de konuşan Zeytinoğlu şu ifadeleri 
kullandı: “Sayın Başkanım,Sizin de 
sürekli dile getirdiğiniz ilimizdeki 
sanayi alanları konusuna değinmek 
istiyorum. Sanayi Bakanlığımızdan 
aldığımız verilere göre; ülkemizdeki 
sanayi alan oranını gelişmiş ülkeler 
ile kıyasladığımızda;  Almanya yüzde 
4,4, İtalya yüzde 2,15, Fransa yüz-
de 1,44, Türkiye yüzde 0,36, binde 
3,6. Bir üretim üssü olan ilimizde de 
dar bir alanda üretim faaliyetinde 
bulunuyoruz. İlimiz yüzölçümünün 
sadece yüzde 1,9’luk kısmı sanayi 
alanı.Sanayi alanının büyüklüğü açı-
sından ilk 15 il arasında 13. sıradayız. 
Sanayi alan oranı açısından ilk 15 
il arasında ise Düzce’den sonra 2. 
sırada yer alıyoruz. Organize Sanayi 
Bölgesi alanlarının toplamı bakı-
mından ise Ankara, Tekirdağ, Bursa, 
Konya, Gaziantep ve İzmir’den sonra 
7. sıradayız. Konumunun ve ilimizde 
bulunan 35 liman ve iskelenin ilimizi 
rekabetçi kıldığını biliyoruz. 2022 
yılında limanların ilimiz gelirlerindeki 
payı yüzde 67,37 civarındadır.Kocaeli 
vergi gelirlerinde içinde ithalde alı-
nan KDV vergisinin payı yüzde 67,37. 

2022 yılı Vergi Gelirleri 237.044.142, 
İthalde Alınan KDV 159.711.520. B 
rakam 2021’de yüzde 65, 2020’de 
yüzde 46, 2019’da yüzde 44, 2018’de 
yüzde 43’tü. Bu avantajlar nedeni 
ile arazi bedelleri yüksek olmasına 
rağmen yabancı sermayeli firmalar 
yatırım yapmak için ilimizi tercih 
ediyor.

YENİ SANAYİ PARSELLERİNE 
İHTİYACIMIZ VAR
Sonuç olarak; Türkiye imalat sana-
yine yüzde 13 katkı sağlayan ilimiz 
diğer illere göre çok daha ufak bir 
alanda üretim yapmaya çalışıyor.Bu 
sebeple ilimizde yeni sanayi parsel-
lerine ihtiyaç olduğunu ve bazı sana-
yi alanlarımızın ıslah OSB’ye dönüş-
türülebileceğini düşünüyoruz. Yeni 
sanayi alanlarının oluşturulması ve 
ıslah OSB’lerin kurulması konusunda 
birlikte çalışmaya da hazırız.Diğer 
taraftan ülkemizin sanayileşmesi 
için yeni karayolu arterlerine de ihti-
yaç olduğunu düşünüyoruz. Özellikle 
yük taşımacılığı için demiryolu hat-
larının artırılması, demiryollarının 
limanlar ve OSB’lerle bağlantılarının 
gerçekleştirilmesi ve lojistik köylerin 
kurulması ile ilgili görüşlerimizi her 
mecrada dile getiriyoruz. 

DENİZ YOLU ULAŞIMI ÖNERİSİ
Sayın Başkanım, Üyelerimizin ço-
ğunluğundan bölgemizdeki yolların 
yeniden düzenlenmesi ile ilgili ta-
lepler alıyoruz. Yolların tamiratları, 
trafik yoğunluğunun azaltılması için 
düzenlemelerin yapılması vb. D-130 
karayolu artık bize yetmiyor. Güney 
Otoyolu Projesinin güncel durumu 
konusunda sizlerden bilgi talep 
ediyoruz. Bu konuda ilimiz Körfez 
etrafına konuşlanmış olmasına 
rağmen, deniz taşımacılığı ile toplu 
ulaşımı, yeteri kadar efektif kullana-
madığımızı düşünüyoruz.Karamür-
sel-Hereke,Değirmendere-Körfez ve 
Gölcük-Derince arası, hızlı taşıma ile 
denizyolu ulaşımı çok daha efektif 
hale gelebilir.Kısa vadede ise; İzmit 
içerisindeki trafiği çözmek için Değir-
mendere – Körfez (yarış pisti) ara-
sında, Harem-Sirkeci arası yapılan 
arabalı vapur seferlerinin benzerini 
öneriyoruz. Ayrıca, Odamızın bu-
lunduğu fuar alanında bir dönüşüm 
yapılıyor. Odamız için de bu dönü-
şüm sürerken fuar alanına giriş-çıkış 
planlanmasını talep ediyoruz.En son 
olarak; Körfez Dip Çamuru Temizliği 
Projesi konusunda da bizleri bilgilen-
dirmenizi talep ediyoruz.”
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KBB Başkanı Tahir Büyükakın: Şehrimiz güne Kuzey Metro hattı müjdesiyle uyandı

Kocaeli Büyükşehir Belediye 
Başkanı Tahir Büyükakın, Koca-
eli Sanayi Odası Ekim Ayı Meclis 

toplantısına konuk olarak katıldı. 
Başkan Büyükakın burada yaptığı 
açıklamada, “Şehrimiz güne bir müj-
deyle uyandı. Kuzey Metro hattı için 
Cumhurbaşkanımız kararnameyi im-
zaladı. Şehrimize hayırlı olsun” dedi.

Kocaeli’nin belli başlı yatırım 
projelerine ilişkin değerlendirmelerde 
de bulunan Tahir Büyükakın şöyle 
konuştu:

“Hepinizi saygıyla selamlıyorum, 
toplantınızın hayırlara vesile olmasını 
temenni ediyorum.  Her şeyden önce 
bu sabah şehrimiz bir müjdeye uyan-
dı, onunla başlamak istiyorum.  Kuzey 
Metro Hattı üzerinde bir süredir 
çalışıyordum. Aslında Ayhan Bey’in 
yönelttiği ‘Kocaeli şu kadar bütçeye 
katkı sağlıyor bu kadar alıyor’ denge-

sizliğine dair de bir müjde aslında bu. 
Kuzey Metro bizim şehrimizin toplu 
taşıması açısından son derece kritik 
bir çalışmaydı. Genel sekreterliğim-
den bu yana yakıla bununla uğraşıyo-
rum, sonunda oldu. Dün gece Resmi 
Gazete’de yayımlandı, Cumhurbaş-
kanlığı Kararnamesi çıktı. 

Ben bu işlere şöyle bakarım, 
kanun çıktıysa, kararname çıktıysa bu 
işler ondan sonra gider. Bir sene er-
ken biter, bir sene geç biter ama biter. 
Kocaeli’nin artık Kuzey Metrosu da 
olacak diye görüyorum. Önemli olan 
o kararın alınması, Strateji Dairesi’nin 
bütçe içine bunu dahil etmesiydi. Bu 
metro hattını Cengiz Topel Havali-
manı ile Körfez Atalar Mahallesi gibi 
düşünün. 32 kilometrelik bir hattı. 
Üzerinde Altyapı Yatırımları Genel 
Müdürlüğü (AYGM)  ile istişareler yü-
rütürken bir revizyona gitmeye karar 

verdik. Toplam hat 35 kilometreye 
çıktı. Sebep de şu aslında; bir kısım 
ilave edince hattın toplam uzunluğu 
arttı. Bütçesel problemlerden dolayı 
da birinci aşama, ikinci aşama gibi iki 
ayrı aşamada düşünüldü. 

Hattın son noktası Cengiz Topel 
Havaalanı olacak. Havaalanının ya-
nında bir EXPO merkezi inşa edeceğiz. 
60 bin metrekare kapalı alanı olacak 
bir yer yapılacak. Güney Marmara 
Otoyolu, Kuzey Marmara Otoyolu 
ve metronun kesiştiği bir nokta-
da olacak. Şehrimiz için önemli bir 
merkez olacak. Metro hattıyla birlikte 
merkezin önemi daha da artacak. 
Birinci hatta 18 istasyon düşünülüyor. 
26 nokta, 85 kilometrelik bir hat bu. 
1.8 milyar dolarlık bir yatırım. Met-
ro araçları için ayrı ihale yapılacak. 
Günlük yaklaşık 300 bin yolcu, yılda 
101 milyon yolcu taşıması hedefle-

Tahir Büyükakın: Şehrimiz güne Kuzey 
Metro Hattı müjdesiyle uyandı
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niyor. 2053 bu metronun hedef yılı. 
Çok büyük bir müjde, şehrimiz için 
inanılmaz bir fırsat.Bu karar başta 
sayın Cumhurbaşkanımızın kararı. 
Ben buradan O’na teşekkürü şehrim 
adına bir borç biliyorum. 

Diğer taraftan şehrimiz için çok 
kıymetli yatırımlardan bir tanesi ile 
devam edeyim. İzmit Körfezi’nin doğu 
baseninde bir çalışma var. Uzman-
lar 8,5 milyon ton çamur olduğunu 
belirledi. Bu çamurun çıkarılması için 
Cumhurbaşkanlığı ve Çevre, şehir-
cilik ve İklim Değişikliği Bakanlığı ile 
çalışmaları yürütüyoruz. Denizden 
çıkarılan çamur, borularla karaya ak-
tarılıyor. Outlet Center’ın arkasındaki 
tesiste bunlar depolanıyor. Belli bir 
kuruluğa ulaşıldığında buradan alı-
narak bertaraf ediliyor. Marmara’nın 
yeniden hayata dönmesi için önemli 
bir çalışma şehrimizde devam ediyor. 
Türkiye’ye örnek bir çalışma diyece-
ğim ama haksızlık olacak.  Avrupa’ya, 
dünyaya da örnek olacak bir proje. 
Yurt dışından da bize ulaşıyorlar ve 
‘nasıl yapıyorsunuz, biz bunu şurada 
nasıl yaptırabiliriz?’ gibi bağlantılar 
oluyor.

Bununla birlikte biz bütçeyi yö-
netme konusuna ilk baştan beri çok 
önem verdik.  Bugüne kadar 4,5 yıl 
sunumu yaparken 19 milyar yatırım 
yapmış olduğumuzu söylemiştik. 
Rakamlar sürekli güncelleniyor. 19 
milyarı geçtik. Tahmin ediyorum 
bugün itibariyle 22’ye doğru geldi 
çünkü inanılmaz yatırımlar yapılı-
yor ve devam ediyor. Öte yandan da 
devraldığımızda 6 milyar TL borcu 
vardı bu şehrin belediyesinin. Bele-
diyelerin Hazine’ye olan borçlarında 
Kocaeli Büyükşehir Belediyesi birinci 
bu doğru ama belediyelerin top-
lam borçlarında Kocaeli Büyükşehir 
Belediyesi birinci falan değil. Çünkü 
belediyeler borçlanıyorlar başka 
borçlanma yöntemleri de var. Onları 
da saydığınız zaman bir beşinci sıra-

dayız. Bu 6 milyar TL’lik borcun da 4 
milyar TL’sini ödedim. Biz bütçemiz 
Türkiye’nin en yönetilebilir bütçesidir 
iddiasındayız. Bir kuruş vergi borcu, 
bir kuruş sigorta borcu yok Kocaeli 
Büyükşehir Belediyesi’nin. Samimi 
söylüyorum, popülizm kaygısıyla ben 
bu kente ihanet etmedim.”

Kentin alt yapı çalışmalarından 
da bahseden Büyükakın, “Kocaeli’de 
inanılmaz alt yapı yatırımları yapıldı. 
Buradan Eskişehir’e kadar yağmur 
suyu hattı yaptık, Antalya’ya kadar 
kanalizasyon hattı, içme suyu hattı 
ise 12 bin kilometre yapıldı. 23 tane 
arıtma tesisi çalıştırıyoruz. Kentin 
denizi temiz kalsın diye yılda 400 
milyon civarında elektrik parası ödü-
yoruz. Küresel ısınma nedeniyle çok 
ciddi yağmurlar yağıyor. Dere yatak-
ları hariç sel baskını yaşanmadı. En az 
sorun yaşayan il Kocaeli oldu.

Teleferik projemiz yıl sonuna 
inşallah bitecek. Direkleri dikiyorlar, 3 
direk kaldı. Kentin 50 yıllık hayaliydi. 
Bu da yapıldığında turizm alanın-
da o bölgede inanılmaz bir hareket 
başlamış olacak. Aralık ayın başında 
teleferiğe binmeye başlarız. 

Fuarda ne yapıldığını sordunuz. 
Eski konseptte olan düğün salonları 
devam edecek çünkü bu şehirde ciddi 
manada düğün salonu eksikliği var. 
Aynı zamanda da şehrin nefes aldığı 
bir yeşil alan Sekapark’tan devam 

eden, Outlet’in arkasındaki alana 
bağlanan bir alan olarak kalacak, bir 
dinlenme alanı olarak devam edecek. 
Bir yıl gibi bir zamanda onun inşaa-
tı da bitecek. O bölgede bir tane de 
o bölgeyi cazibe alanına çevirecek 
akvaryum yapılacak. 

Şu anda asıl ilgilendiğim gündem 
deprem. Bu şehri depreme hazırla-
mamız lazım. Hatay’da bir kez daha 
gördük. Bu kentte 160 bine yakın bina 
99 depremi öncesinde yapılmış. 150 
bine yakını da 99 depreminden sonra 
yapılmış. Bütün binaları taramaya 
başladık. Risk değerlendirme çalış-
ması yapılıyor. Diğer yandan sadece 
insanların yaşadığı evlerden ibaret 
değil binalar. Sanayicilerin binala-
rı da var. Sizler ile de yazışmalar 
yapıyoruz. Sanayi tesislerinin sadece 
depreme değil diğer risklere karşı da 
tedbirlerine ilişkin durumunu değer-
lendirmek üzere sizlere de yazılar ya-
zıldı.Şehirler bir ağdır aslında. Şehrin 
tamamını ele almadığımız takdirde 
yarın başımıza dert açacağı bellidir. 
Şehri hazırlamamız lazım. Bunun için 
tarama çalışmalarımız yılsonunda 
tamamlanacak. Ardından fizibilite 
çalışmaları yapılacak. Sonrasında 
kentin dönüşümü başlayacak.”

Lojistik köyün bu şehrin geleceği 
açısından kaçınılmaz bir şey olduğu-
nu dile getiren Büyükakın, “Bu şehrin 
lojistik köy yapması, bu şehrin sana-

[oda meclisi►
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yicisinin yaşamı için birincil derecede 
bir konu. Beraber çalışmamız gere-
kiyor ve inşallah beraber yapacağız” 
dedi.

Sanayicinin ara eleman sorununa 
da değinen Büyükakın, “Ara eleman 
bulamıyoruz diyorsunuz. Aradığı-
nız ara elemanlara dönük kursları 
el birliğiyle açalım, ben bütün yükü 
çekeyim. Siz bana deyin ki, ’15 kişi 
alacağım, sen bu kursu aç’ O 15 kişiyi 
ben eğiteyim, 3 aylık bir programda 
o hallolur. İkinci bir husus, katma de-
ğeri yüksek alanlara doğru bu şehrin 
gitmesi gerekiyor ya bu bir dönüşüm 
fırsatı Kocaeli için. Kilogram başına 
katma değeri düşük olan sektörler-
den çıkılıp yüksek olan sektörlere 
doğru ilerleyecek bu şehir. Bu zaten 
bize bunu gösteriyor. Metrekare ma-
liyetlerinin, arsa maliyetlerinin çok 
artmış olması katma değeri yüksek 
sektörlerin ancak burada ayakta ka-
labileceği anlamına gelir. Biz bunu bir 
fırsata dönüştürmeye teşvik edelim. 

Avrupa’da sanayi odaları, tica-
ret odaları şehre yatırım çekmenin 
tanıtımlarını da yaparlar ama belirli 
sektörleri isterler, seçerler. Biz bu 
ortamı sağlarsak Bilişim Vadisi gibi 
ekosistemler oluşturursak gelir. Bu 
şehir aynı zamanda ekoturizm açı-
sından da fırsatlar yaratan bir şehir. 
İstanbul’un hemen dibinde. Hafta 
sonu buraya gelenler yan tarafta 
bir çiftlik yaşamını da görebilecek. 
Böyle bir ekosistem gibi fırsatlar, 

ekstrem doğa sporlarının yapılabile-
ceği fırsatlar var.  ‘Sanayicilere bunu 
niye anlatıyorsun?’ diyeceksiniz. 
Benim gördüğüm kadarıyla bu işleri 
de yapan adamlar, aynı zamanda bir 
alanda kafası basan adamlar. Sana-
yici sadece sanayi yapmaz ki sanayi 
tipi tarımsal üretim de yapabilir. 

Onun yolunu da Tıbbi Aromatik 
Bitkiler ile ilgili tesisi kurarak yaptık.  
İlaç endüstrisinde, kozmetikte kulla-
nılabilecek bir teknoloji. Orada işbir-
liği imkanları olabilir. Bu üniversite 
ile birlikte kurmanızı tavsiye ettiğim 
merkez, disiplinler arası çalışmaları 
yaptırarak sanayicinin ihtiyaç duy-
duğu alanlarda geliştirme çalışmala-
rını yaptırarak bu şehre yeni fırsatlar 
sağlayabilir. Sizin yabancı bir pazara 
girmeniz için biz lazımsak yapalım. 
Bu bizim topyekün gayret etmemiz-
le olur. İlk başta yorucu gibi gelir 
ama sonra şehrin yaşamının kalitesi 
artacaktır. Beraber çalışmayı bilirsek 
bütün işleri kolay hale getirebiliriz.

Ben bu kentin gelecekteki varlığı-
nı daha kaliteli bir şekilde devam et-
tirebilmesi için hem ticari faaliyetinin 
hem endüstriyel faaliyetinin belirli 
bir akılla yönetilmesi gerektiğini, 
lojistiğin mutlaka bunun ayrılmaz bir 
parçası olduğunu, onun da doğru yö-
netilmesi gerektiğini yoksa sürdürü-
lebilir olamayacağını, çocuklarımızı 
da düşünerek daha kaliteli bir yaşam 
sürebileceğimize inanıyorum. 

Bunun için belediyemiz bütün 

imkanlarını sonuna kadar seferber 
eder, özellikle ara eleman bulma 
konusunda. Ali Sağlık Bey özellikle 
gri su konusunda sizlerle çalışmak 
ister. Gri suyu kullanmamız bu şeh-
rin suyunu doğru yönetmemiz için 
vazgeçilmez bir imkan. 41 milyon 
metreküp suyumuz var. Endüstrinin 
bir yılda kullandığı su 39 milyon met-
reküp. Bu konuda sizden hassasiyet 
göstermenizi rica ediyorum. Sana-
yicinin yanındayız bunu bilmenizi 
istiyorum. 

Karbon emisyonuna dair stan-
dartlar gelirken yarın rekabetçi 
üstünlüğünü kaybetmemeniz de 
gerekiyor çünkü istihdam edilmeden 
yaşam devam etmiyor. O zaman ne 
yapacağımıza oturup birlikte karar 
vermemiz gerekiyor. Bize düşen 
kısımda sizin rekabetçi üstünlüğü-
nüzün devam etmesi için ne yap-
mamızı istiyorsanız onları yapmaya 
biz hazırız ama bu şehrin geleceğini 
de birlikte dert edelim çünkü birlik-
te yaşıyoruz. Hep birlikte bu şehri 
Türkiye’nin bir numaralı şehri haline 
getirelim, dünyaya örnek bir şehir 
haline getirelim. Sanatıyla, tarihiyle, 
doğal dokusuyla içinde yaşamaktan 
keyif alacağınız bir şehir olsun. İşa-
damı misafirleriniz olduğunda şehrin 
belirli lokasyonlarında güzel mut-
faklarda insanları ağırlamak istemez 
misiniz? Bu şehrin geleceğini hep 
birlikte tasarlayalım, çok daha güzel 
bir şehirde yaşayalım.”
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[meslek komiteleri ►

Meslek Komiteleri toplantıları gerçekleştirildi

KSO Hazır Yemek ve Şekerleme ile İşlenmiş Tarım Ürünleri ve Unlu Mamuller Sanayi Gruplarını temsil eden 3. ve 4. 
Meslek Komitelerinin kasım ayı ortak toplantısı gerçekleştirildi. Toplantıda vergi konuları ve sektördeki kayıt dışı 
sorununun haksız rekabete etkisi görüşüldü.

KSO Ağaç ve Ağaç Ürünleri ile Mobilya İmalatı Sanayi Grubu, 6.ve 26. Meslek Komitelerinin kasım ayı toplantısı ger-
çekleşti. Toplantıda, hammadde fiyatları, KGF kredilerine erişim, Plywood satışlarının artışına etki eden unsurlar, 
sektörde eleman sorunu konularında görüşüldü.

KSO  Ağaç ve Ağaç Ürünleri 
ile Mobilya İmalatı Sana-
yi Grubu’nu temsil eden 

6. ve 26. Meslek Komitelerinin 
ekim ayı toplantısı gerçekleş-
tirildi. Toplantıda Orman Genel 
Müdürlüğü ile yapılan istişare 
toplantısı ve sektörle ilgili ko-
nular görüşüldü.
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KSO  Boya ve Sanayi Gazları ile 
Kimyasal Ürünler Sanayi Grubu’nu 
temsil eden 9. ve 10. Meslek Komi-

telerinin ekim ayı toplantısı gerçekleşti-
rildi. Toplantıda KKDİK Mevzuatı ve Afet 
Komisyonu’nun çalışmaları konuşuldu.

KSO  Tıbbi ve Zirai Kimyasal Ürünler 
Sanayi Grubu’nu temsil eden 11. 
Meslek Komitesi’nin eylül ayı top-

lantısı gerçekleştirildi. Toplantıda üre-
ticinin finansmana erişimi, artan enerji 
maliyetleri ve beklentiler görüşüldü.

KSO Plastik İnşaat Malzemeleri ve Diğer 
Plastik Ürünler Sanayi Grubu’nu temsil 
eden 13. Meslek Komitesi’nin ekim ayı 

toplantısı gerçekleştirildi. Toplantıda aile şir-
ketlerindeki kurumsallaşma ve sektördeki ge-
lişmeler hakkında görüş alışverişinde bulunul-
du.



3� Kocaeli Odavizyon

[meslek komiteleri ►

Meslek Komiteleri toplantıları gerçekleştirildi

KSO  Metal Boru ve Çelik İşleme Sanayi Grubu’nu temsil 
eden 16. Meslek Komitesi’nin ekim ayı toplantısı ger-
çekleştirildi. Toplantıda sektörel konular görüşüldü. KSO  Metal  Yapı Sanayi Grubu’nu temsil eden 17. Mes-

lek Komitesinin ekim ayı toplantısı gerçekleştirildi. 
Toplantıda sektörel konular görüşüldü. 

KSO  Demir Dışı Metaller Sanayi Grubu’nu temsil eden 18. 
Meslek Komitesi’nin ekim ayı toplantısı gerçekleştirildi. 
Toplantıda komitenin çalışmaları gözden geçirilirken, 

önümüzdeki dönem yapılacak çalışmalar hakkında görüş 
alışverişinde bulunuldu.

KSO  Demir Dışı Metaller Sanayi Grubu’nu temsil eden 
18. Meslek Komitesi’nin kasım ayı toplantısı gerçek-
leştirildi. Toplantıda AB Sınırda Karbon Düzenlemesi 

uygulaması, sektörle ilgili gelişmeler ve komitenin önü-
müzdeki aylarda yapacağı faaliyetler görüşüldü.

KSO  Fabrikasyon Metal Ürünleri Sanayi Grubu’nu temsil 
eden 19. Meslek Komitesi’nin ekim ayı toplantısı gerçek-
leştirildi. Toplantıda ekonomik gelişmeler ve işgücüne 

katılım konuları hakkında görüş alışverişinde bulunuldu. KSO  Genel Amaçlı Makina ve Makina Aksamı İmalatı 
Sanayi Gruplarını temsil eden 23. ve 37. Meslek Ko-
mitelerinin ortak toplantısı gerçekleştirildi. Toplan-

tıda Sanayide Kadın Eli projesi ile ilgili görüşülürken, proje 
kapsamında yapılabilecek sosyal medya çalışmaları, kadın 
personelin temini ve meslek kazandırma eğitimi ile ilgili gö-
rüş alışverişinde bulunuldu.
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KSO  Diğer Ulaşım Araçları Bakım 
ve Onarım Sanayi Grubu’nu temsil 
eden 25. Meslek Komitesi’nin ekim 

ayı toplantısı gerçekleştirildi.

KSO  Makina Kurulum Hurda Atık Bertarafı ve Enerji Sa-
nayi Grubu’nu temsil eden 27. Meslek Komitesi’nin ekim 
ayı toplantısı gerçekleştirildi. Toplantıda Kocaeli Sanayi 

Odası’nın GES Projesi ile KSS projeleri hakkında görüş alışve-
rişinde bulunuldu, sektörel konular görüşüldü. 

KSO  Bina ve Bina Dışı Yapı İmalatı Sanayi Grubu’nu 
temsil eden 28. Meslek Komitesi’nin kasım ayı top-
lantısı gerçekleştirildi. Toplantı sonrasında Odamızın 

yapımı devam eden yeni hizmet binası gezildi.

KSO  Makina Kurulum Hurda Atık Bertarafı ve Enerji Sa-
nayi Grubu’nu temsil eden 27. Meslek Komitesi, Teknod-
rom A.Ş. ve Weir Turkey Mineralleri firmalarına ziyaret 

gerçekleştirdi. Ziyaretlerde sektörel konular ele alındı.



3� Kocaeli Odavizyon

KSO  Özel Amaçlı Ma-
kine İmalatı Sanayi 
Grubu’nu temsil eden 30. 

Komite’nin ekim ayı toplantı-
sı gerçekleştirildi. Toplantıda 
vize konuları, sanayide nitelikli 
ara eleman sorunu ve sektörün 
beklentileri görüşüldü.

KSO  Metal Şekillendirme 
Kaplama ve Isıl İşlem 
Sanayi Grubu’nu temsil 

eden 35. Meslek Komitesi’nin 
ekim ayı toplantısı gerçekleş-
tirildi. Toplantıda sektörel ko-
nular, krediye erişim sıkıntısı 
ve sektörde yaşanan eleman 
bulma sıkıntısı hakkında görüş 
alışverişinde bulunuldu.

KSO  Plastik Mamül İmalatı Sanayi Grubu’nu temsil eden 34. Meslek Komitesi’nin ekim ayı toplantısı gerçekleştirildi. 
Toplantının ardından Kocaeli Sanayi Odası’na yeni üye olan Raysan Ray Teknoloji Sanayi firması ziyaret edilerek üre-
tim tesisi gezildi.

[meslek komiteleri ►
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KSO  Plastik Mamül İmalatı Sanayi Grubu’nu 
temsil eden 34. Meslek Komitesi’nin ekim 
ayı toplantısı gerçekleştirildi. Toplantının 

ardından Kocaeli Sanayi Odası’na yeni üye olan 
Raysan Ray Teknoloji Sanayi firması ziyaret edi-
lerek üretim tesisi gezildi.

KSO  Metal Yapı Sanayi Grubu’nu temsil eden 17. Meslek Komitesi, Ensar 
Alüminyum, Doğalsan Alüminyum, Miray Yapısal Çelik ve İPOR Çelik’e fir-
ma ziyaretleri gerçekleştirdi.
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KSO  Mesleki Eğitim Komisyonu ve Fabrikasyon Metal Ürünleri Sanayi Grubu’nu temsil eden 19. Meslek Komitesi, İMES 
OSB Mükemmeliyet Merkezi’ni ziyaret etti. Ziyarette işbirliği imkanları görüşüldü. Ardından Özel Enka Teknik Okulları 
ziyaret edilerek okul ile ilgili bilgi alındı.

[meslek komiteleri ►

Zeytinoğlu: AB üyeliğine destek yüzde 66

Kocaeli Sanayi 
Odası Başkanı 
Ayhan Zeyti-

noğlu, başkanlığını 
yürüttüğü İktisadi 
Kalkınma Vakfı FNF 
iş birliği ile Kocaeli 
Üniversitesi’nde dü-
zenlenen “Türkiye-AB 
İlişkileri, Yeşil Muta-
bakat ve Avrupa’nın 
Geleceği” toplantı-
sında konuştu, son 
kamuoyu araştırma-
sında AB üyeliğine 
desteğin yüzde 66 ol-
duğunu açıkladı.

[ab ►
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“Kamuoyunda AB Desteği ve Avrupa Algısı 
Araştırması sonuçları açıklandı

[ab ►

Kocaeli Sanayi Odası Başkanı 
Ayhan Zeytinoğlu, başkanlığı-
nı yürüttüğü İktisadi Kalkınma 

Vakfı’nın “Kamuoyunda AB Desteği ve 
Avrupa Algısı Araştırması’nın sonuç-

larını açıkladığı toplantı ve ardından 
gerçekleştirilen panele katılarak Cum-
huriyetin 100. yılında Türkiye-AB iliş-
kilerinin önemine vurgu yaptı. Ayhan 
Zeytinoğlu, Avrupa Birliği (AB) süre-
cinde yaşanan tüm sorunlara karşın 
kamuoyunda AB desteğinin devam et-
tiğini gözlemlediklerini belirtti. 

Türkiye için AB ile ilişkilerin önem-
li olduğunu belirterek, Türkiye’nin 
Avrupa’nın bir parçası olduğunu, Av-
rupa Konseyi, NATO, OECD, AGİT gibi 
kurumlardaki üyeliğinin yanı sıra AB 
üyeliği hedefinin devam ettiğini ifade 
eden Zeytinoğlu şunları söyledi:

“Bu yıl TİM’in desteği ile Metro-
poll araştırma şirketine yaptırdığımız 
kamuoyu araştırması ülke genelinde 
23 şehirde 2 bin 102 kişiyle yüz yüze 
mülakatlar ile yapıldı. Türkiye’nin AB 
üyeliğine destek oranı yüzde 66 oldu. 
2019’da yapılan araştırmamıza göre 
burada 5 puanlık bir artış görüyoruz. 
Araştırmaya katılanların yüzde 45’i 
Türkiye’nin gelecekte AB üyesi olabi-
leceğini düşünürken, yüzde 69,1’i için 
AB üyeliğini destekleme nedeni ekono-
mik, yüzde 47’si ise demokrasi ve insan 
haklarında ilerleme için AB üyeliğini 
destekliyor. Yüzde 44’ün beklentisi ise 

AB’de seyahat ve oturma hakkı alabil-
mek.”

Türkiye’nin AB üyeliğinin önündeki 
engellerle ilgili araştırmaya katılan-
ların yüzde 44’ünün bunun sebebinin 

ön yargılardan oluş-
tuğunu düşünce-
sinde olduğunu dile 
getiren Zeytinoğlu, 
“Yüzde 41’i sorunu 
Türkiye’nin ekono-
mik gelişmişlik dü-
zeyi ve ekonomik du-
rumunda bulurken, 
yüzde 34’ü demok-
rasi ve insan hakları 
alanındaki perfor-
mansını sorumlu gö-
rüyor. Araştırmaya 
katılanların yüzde 
56’sı Türkiye’nin AB 

üyesi olmak 
için gerekli 
insan kayna-
ğına ve idari 
k a p a s i t e y e 
sahip olduğu-
nu düşünür-
ken, yüzde 
45’i Gümrük 
Birliği’nin AB 
ve Türkiye 
için yararlı 
olduğunu be-
lirtmiş. Yüzde 
48’i ise Güm-
rük Birliği’nin 
modernizas-
yonunun AB 
ve Türkiye 
için yarar-
lı olacağını 
düşünüyor.” 
değerlendir-
mesini yaptı.

Cumhuri-
yetimizin 100. 
yılında vatan-
daşlarımızın 
A v r u p a ’ y a 
olan yöne-

liminin devam ettiğini gözlemliyoruz 
diyen Ayhan Zeytinoğlu, konuşmasını 
şu şekilde tamamladı: “Araştırmada 
Avrupa Yeşil Mutabakatı hakkında bilgi 
sahibi olanların oranı ise yüzde 36 ve 
bunların yüzde 61’i Türkiye’nin Avrupa 
Yeşil Mutabakatına uyum sağlaması 
gerektiğini düşünürken, yüzde 65’i ise 
Türkiye için faydalı olacağına inanıyor. 
AB’nin öncelikli hedeflerinden olan 
yeşil dönüşüm ve yeşil mutabakat 
konularında kamuoyunun daha fazla 
bilgilendirilmesine ihtiyaç olduğu gö-
rülüyor. Halkımızın AB üyeliği ve Güm-
rük Birliği’nin güncellenmesine olan 
desteğinin devamı ümit verici. Cumhu-
riyetimizin 100. yılında vatandaşlarımı-
zın Avrupa’ya olan yöneliminin devam 
ettiğini ve refah, demokrasi ve çağdaş 
yaşam standartları arayışının önemini 
koruduğunu gözlemliyoruz.”

Kocaeli Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, 
Cumhuriyetin 100. Yılında Türkiye-AB ilişkilerinin önemine vurgu yaptı.

İKV tarafından Türkiye İhracatçılar Meclisi’nin (TİM) 
desteğiyle Metropoll araştırma şirketine yaptırılan 
“Kamuoyunda AB Desteği ve Avrupa Algısı Araştırması 

2023”ün sonuçları, TOBB İstanbul Hizmet Binası konfe-
rans salonunda kamuoyu ile paylaşıldı.

Kamuoyunda AB algısını ve AB üyeliğine destek dü-
zeyini ölçen anket Eylül 2023’te Türkiye genelinde 
23 şehirde, 18 yaş ve üstü nüfusu temsil eden top-

lam 2 bin 102 katılımcıyla İstanbul, Ankara, İzmir, Konya, 
Kocaeli, Manisa, Eskişehir, Bursa, Trabzon, Antalya, Mer-
sin, Ağrı, Aydın, Çanakkale, Erzurum, Kırıkkale, Mardin, 
Samsun, Tekirdağ, Van, Kastamonu, Kayseri ve Zonguldak 
olmak üzere toplam 23 kentte yüz yüze görüşme meto-
duyla yapıldı. 
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Türkiye-AB 41’inci Karma İstişare Komitesi 
toplandı

KSO Başkanı Zeytinoğlu, Türkiye-AB 41’inci Karma İstişare Komitesi 
Toplantısına katıldı

Kocaeli Sanayi Odası (KSO) Başka-
nı Ayhan Zeytinoğlu, Brüksel’de 
yapılan Türkiye-AB 41’inci Karma 

İstişare Komitesi toplantısına katıldı. 
AB ilişkilerinin önemine vurgu yapan 
Zeytinoğlu, İKV tarafından yaptırılan 
kamuoyu araştırmasının sonuçlarını 
açıklayarak halkın yüzde 66 oranında 
AB üyeliğini desteklediğini vurguladı.

Türkiye’den sosyal ortaklar olan 
iş dünyası örgütleri, sendikalar ve si-
vil toplum örgütlerini AB Ekonomik ve 
Sosyal Komitesi ile bir araya getiren 
Karma İstişare Komitesi toplantısı, 
Avrupa Ekonomik ve Sosyal Komitesi 
(AESK) Üyesi Veselin Mitov ve TOBB 
Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlunun açış 
konuşmaları ile başladı. İlk oturumda 
Türkiye’nin AB Nezdindeki Daimî Tem-
silcisi Büyükelçi Faruk Kaymakcı, AESK 
Başkan Yardımcısı Laurentin Ploscea-
nu, Avrupa Komisyonu Türkiye Birimi 
Yöneticisi Bernard Brunet, Avrupa Dış 
Eylem Servisi Türkiye/Doğu Akdeniz 
Bölüm Sorumlusu Baiba Aleksejuka-
Tavaresa ve AESK Dış İlişkiler Bölümü 
Başkanı Dimitris Dimitriadis birer ko-
nuşma gerçekleştirdi. Türkiye-AB katı-
lım sürecinin canlandırılması, gümrük 
birliğinin güncellenmesi, katılım pers-
pektifinin önemi ve vize serbestliği gibi 
konular ele alındı.

- Zeytinoğlu: Türkiye - AB ilişkileri 
canlandırılmalı

İKV Başkanı da olan Ayhan Zeyti-

noğlu ise konuşmasında; Türkiye-AB 
ilişkilerinin canlandırılmasının tüm 
bölge ve dünya için önemini vurgula-
dı. Başkan Zeytinoğlu, katılım müza-
kerelerinin yeniden canlandırılması, 
gümrük birliğinin güncellenme gereği 
ve vize serbestliği sürecinde ilerleme 
sağlanması konularını ele aldı. Eylül 
ayında İKV tarafından MetroPoll ka-
muoyu araştırma şirketine yaptırılan 
kamuoyu araştırmasının sonuçlarını 
açıklayan Başkan Zeytinoğlu halkın 
%66 oranında AB üyeliğini destek-
lediğini ve AB’nin kamuoyundaki bu 
desteği dikkate alması gerektiğini 
vurguladı.

[ab ►
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KSO Başkanı Zeytinoğlu, Avrupa Şirketler 
Meclisi Toplantısına Katıldı

Kocaeli Sanayi Odası Başkanı Ay-
han Zeytinoğlu, TOBB Başkanı 
Rifar Hisarcıklıoğlu ve berabe-

rindeki heyet ile birlikte Eurochambres 
üyesi ülkelerden 750 şirketin katılımıy-

la Brüksel’de gerçekleştirilen “Avrupa 
Şirketler Meclisi” toplantısına katıldı. 
Toplantıda iş dünyasının beklentileri 
AB kurumları temsilcilerine aktarıldı. 

TOBB Başkanı M.Rifat Hisarcıklıoğlu 

ve Kocaeli Sanayi Odası (KSO) Başkanı 
Ayhan Zeytinoğlu ardından, toplantıya 
katılan Avrupa Komisyonu Enerjiden 
Sorumlu Üyesi  Kadri Simson ile soh-
bet etti.

Zeytinoğlu, Doğu Batı Dostluk Rallisi kapanış törenine katıldı

Kocaeli Sanayi Odası Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, 
Doğu Batı Dostluk Rallisinin 
Brüksel’deki kapanış törenine katıldı.
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Marmara Grubu Vakfı Genel Başkanı, KSO 
Başkanı Zeytinoğlu’nu ziyaret etti

[kso’ya ziyaretler ►

Marmara Grubu Vakfı 
Genel Başkanı Akkan 
Suver ve ekibi, Koca-

eli Sanayi Odası Başkanı Ayhan 
Zeytinoğlu’na nezaket ziyareti 
gerçekleştirdi.

OSB başkanları Başkan Zeytinoğlu’nu ziyaret etti

Gebze Plastikçiler OSB 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Mustafa Koray Kantarcı, 

Gebze Güzeller OSB Yönetim 
Kurulu Başkanı Adem Ceylan ve 
Gebze Organize Sanayi Bölgesi 
(GOSB) Yönetim Kurulu Baş-
kanı Ercüment Sarıtaş, Kocaeli 
Sanayi Odası Başkanı Ayhan 
Zeytinoğlu’na nezaket ziyareti 
gerçekleştirdi.

Askeri Fabrikalar’dan KSO’ya ziyaret

Askeri Fabrikalar Genel 
Müdür Yardımcısı Tüm-
general Sıtkı Varlı’nın 

KSO ve Kocaeli Savunma Sana-
yi ve Ticaret A.Ş.’ye ziyaret ger-
çekleştirdiği ziyarette TSK’nın 
ihtiyacı olan stratejik ürünlerin 
KSO ve KSS işbirliğinde yurt 
içinde üretimi ile ilgili görüş 
alışverişinde bulunuldu.
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ABD Greater Houston Partnership’ten KSO’ya ziyaret

ABD Greater Houston Partnership 
Kuruluşu yetkilileri Kocaeli Sana-
yi Odası’na ziyaret gerçekleştir-

di. Ziyaret kapsamında Kocaeli Sanayi 
Odası üyelerine Houston bölgesi, eko-
nomisi ve yatırım kaynakları hakkında 

tanıtım yapıldı, KSO ve Greater Hous-
ton Partnership Kuruluşu arasında iyi 
niyet protokolü imzalandı.

Birleşik Krallık Ankara Büyükelçiliği KSO’yu ziyaret etti

Birleşik Krallık Ankara Büyükelçiliği Ticaret Politi-
kaları Müdürü Melanie Sayers ve Kıdemli Ticaret 
Uzmanı Ceren Kumova, Kocaeli Sanayi Odası’nı zi-

yaret etti. Toplantıda Serbest Ticaret Anlaşması hakkın-
da görüşüldü, iki ülke arasındaki ticaretin geliştirilmesi 
yönünde öneriler paylaşıldı.
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KSO’dan Brno Bölgesel Ticaret Odası’na ziyaret

[ziyaretler ►

Kocaeli Sanayi Odası, 
Çekya’nın Brno kentine 
düzenlediği ziyaret kap-

samında Brno Bölgesel Ticaret 
Odası’nı ziyaret etti. Kocaeli Sa-
nayi Odası (KSO) ile Brno Böl-
gesel Ticaret Odası arasında iyi 
niyet protokolü imzalandı.

Demokratik Kongo Cumhuriyeti’nden ziyaret

Demokratik Kongo Cumhuriyeti Gençle-
rin İstihdamı ve Girişimciliği Katılımcı 
Misyonu İcra Koordinatörü Bangala 

Bisewo Quentin Rene Kocaeli Sanayi Odası’nı 
ziyaret etti. Ziyarette iki ülke arasındaki po-
tansiyel iş birlikleri görüşüldü.

MSV Uluslararası Mühendislik Fuarı ziyaret edildi

Kocaeli Sanayi Odası tarafın-
dan Çekya’nın Brno kentin-
de düzenlenen MSV Ulus-

lararası Mühendislik Fuarı ziyaret 
edildi. Kocaeli Sanayi Odası üyele-
ri, fuar kapsamında ilgili sektör-
lerden çeşitli firmaları inceleme 
fırsatı buldu.
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Eğitim Komisyonu’ndan Baydere’ye ziyaret

KSO Mesleki Eğitim Komisyonu, göreve 
yeni atanan Kocaeli İl Milli Eğitim Mü-
dürlüğü Mesleki Eğitim Şube Müdürü 

Akın Baydere’yi makamında ziyaret etti. Ko-
misyon, Beydere’ye yeni görevinde başarılar 
dilerken, kendisini Tasarım Yarışması hakkın-
da bilgilendirdi

Eğitim Komisyonu’ndan Çöpoğlu’na ziyaret

KSO Mesleki Eğitim Komisyonu,  Doğu 
Marmara Kalkınma Ajansı Genel Sekre-
teri Sayın Mustafa Çöpoğlu’nu ziyaret 

etti. Ziyarette Mesleki Eğitim Komisyonumuz 
ile Doğu Marmara Kalkınma Ajansı arasındaki 
işbirliği imkanları görüşüldü.

GES Komisyonu toplandı

Kocaeli Sanayi Odası öncülüğünde 
yürütülecek olan GES Projesi kap-
samında oluşturulan komitenin 

ilk toplantısı, Kocaeli Sanayi Odası Baş-
kanı Ayhan Zeytinoğlu ve Kocaeli Sana-
yi Odası Meclis Başkanı Hasan Tahsin 
Tuğrul’un katılımlarıyla gerçekleştirildi.
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Vali Yavuz, OSB başkanları ile bir araya geldi

[ziyaretler ►

Kocaeli Sanayi Odası Başkanı Ayhan Zeytinoğ-
lu, Kocaeli Valisi Seddar Yavuz ve Organize 
Sanayi Bölgeleri Yönetim Kurulları Başkan-

ları ile gerçekleştirilen değerlendirme ve istişare 
toplantısına katılım sağladı. Vali Yavuz, ilimizin ve 
ülkemizin üretimine katkı sunan sanayicilere te-
şekkür etti.

Model Fabrika Uygulamaları konuşuldu

Kocaeli Sanayi Odası (KSO) organizasyonunda, KOS-
GEB Yalın Dönüşüm Desteği ve Model Fabrika Uy-
gulamaları Bilgilendirme Toplantısı, Sanayi ve Tek-

noloji Bakanlığı Stratejik Araştırmalar ve Verimlilik Genel 
Müdürü Abdullah Başar’ın katılımlarıyla gerçekleştirildi.
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Bakan Kacır İKV ve TOBB’un Brüksel 
Temsilciliklerini ziyaret etti.

Kocaeli Sanayi Odası ve İktisadi Kalkınma Vakfı Başkanı 
Ayhan Zeytinoğlu, Brüksel ziyaretleri kapsamında İkti-
sadi Kalkınma Vakfı Brüksel Temsilciliği’ni ziyaret eden 

Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mehmet Fatih Kacır’ı ağırladı. 

Avrupa Komisyonu Başkan Yardımcısı ziyaret edildi

TOBB Başkanı 
Rifat Hisarcık-
lıoğlu ve Kocaeli 

Sanayi Odası Başkanı 
Ayhan Zeytinoğlu, Av-
rupa Komisyonu Baş-
kan Yardımcısı Marg 
Schinas’ı  ziyaret etti. 
Ziyarette Gümrük 
Birliği’nin moderni-
zasyonu, vize ve ta-
şıma kotaları dahil 
Türkiye-AB ilişkilerini 
değerlendirildi.

Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mehmet Fatih Kacır, TOBB 
Brüksel Temsilciliğinde iş dünyası ve sivil toplum 
örgütleri ile bir araya geldi. Toplantının açılış konuş-

masını AB Daimi Temsilcisi Büyükelçi Faruk Kaymakcı ile 
Kocaeli Sanayi Odası ve İktisadi Kalkınma Vakfı Başkanı 
Ayhan Zeytinoğlu gerçekleştirdi.
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Kocaeli AB Bilgi Merkezi, Yeşil Diplomasi Haftası 
kapsamında etkinlik düzenledi

Kocaeli Sanayi Odası koordinatörlüğünde faaliyetlerini yürüten Kocaeli 
AB Bilgi Merkezi, Yeşil Diplomasi Haftası kapsamında “İklim Değişikliği 

ve Yeşil Dönüşüme Uyum” etkinliği gerçekleştirdi. Etkinlik boyunca 
gerçekleştirilen seminer ve çalıştayda iklim değişikliği ele alındı.

Kocaeli Sanayi Odası (KSO) ko-
ordinatörlüğünde faaliyetlerini 
yürüten Kocaeli AB Bilgi Merkezi, 

Yeşil Diplomasi Haftası kapsamında ve 
Yeşil Dönüşüme Uyum” etkinliği dü-
zenledi. KSO Konferans Salonu’nda se-
miner ile başlayan etkinlik daha sonra 
KSO Fuaye Alanı’nda düzenlenen ça-
lıştay ile devam etti. Sanayiciler, kamu 
kurumu, STK temsilcileri ve üniversiteli 
gençlerin katıldığı etkinlikte; İKV Genel 
Sekreteri Doç. Dr. Çiğdem Nas, Kocaeli 
Üniversitesi Çevre Mühendisliği Bö-
lümü Öğretim Üyesi Prof. Dr. Beyhan 
Pekey ve Kocaeli Üniversitesi Enerji 
Sistemleri Mühendisliği Bölümü Öğre-
tim Üyesi Prof. Dr. Engin Özdemir ko-
nuşmacı olarak yer aldı. Avrupa Yeşil 
Mutabakatı ve Türkiye Açısından Etki-
leri, İklim Değişikliği ve Yeşil Dönüşüm, 
Karbonsuzlaştırma ve Yenilenebilir 
Enerji konuları ele alındı. 

- İKV, ‘Yeşil Mutabakat’ hedeflerini 
anlattı

Katılımcıların iklim risklerini ve 
fırsatlarını anlamaları, yönetmeleri, 
yenilikçi iklim direnci çözümlerini des-

teklemeleri ve çözüm bulmaya yönelik 
politikalar üretmeye teşvik edilmele-
rinin amaçlandığı seminerin açılış ko-
nuşmasını Kocaeli Sanayi Odası (KSO) 
Yönetim Kurulu Başkanı Ayhan Zeyti-
noğlu yaparak katılımcılara KSO’nun 

‘Yeşil Dönüşüme Uyum’ sürecinde ya-
pılan çalışmalardan bahsetti. İKV Genel 
Sekreteri Doç. Dr. Çiğdem Nas, konuyla 
ilgili sunumunda, iklim değişikliğinin 

etkileri, AB’nin iklim değişikliğindeki 
öncü rolü, Avrupa Yeşil Mutabakatı, Ye-
şil Mutabakat Hedefleri, AB İklim Yasa-
sı, 2050’ye Kadar Sıfır Kirlilik Vizyonu, 
Yeşil Mutabakat ve 55’e Uyum, AB’nin 
Enerji Bağımlılığı, Sınırda Karbon Dü-

zenleme Mekanizması, 
Yeşil Mutabakat ve Türki-
ye-AB İlşkileri konusunda 
önemli bilgiler aktardı.

- KOÜ, bilgilendirmede 
bulundu

Kocaeli Üniversitesi 
Çevre Mühendisliği Bö-
lümü Öğretim Üyesi Prof. 
Dr. Beyhan Pekey ise, 
Küresel Isınma ve İklim 
Değişikliği, İklim Değişik-
liği Nedenleri ve Kanıt-
ları, İklim Değişikliğinin 
Etkileri, İklim Değişikliği 

İle Mücadele, Paris Anlaşması, Birleş-
miş Milletler Sürdürülebilir Kalkınma 
Hedefleri, İklim Değişikliğine Uyum Sü-
reci, İklim Değişikliği Etkilerini Azaltma 
ve Değişikliklere Uyum Sürecinde So-
rumluluklar konularında katılımcıları 

bilgilendirdi. 
Kocaeli Üniversitesi Enerji Sis-

temleri Mühendisliği Bölümü Öğretim 
Üyesi Prof. Dr. Engin Özdemir; Yeşil 

Dönüşümde Yenilenebilir Enerji Kay-
naklarının Rolü, Küresel Isınma, Çevre-
sel Felaketler, Karbon Salımının Azal-
tılması, Yeşil Mutabakat (Green Deal), 
AB 2050 Karbon Nötr Olma Hedefi 
Koydu, AB Gelecek Hedefi, Paris İklim 
Anlaşması, Net Sıfır Emisyon Hedefi, 
Karbon Dengeleme, Türkiye’de Yeşil 
Mutabakat Algısı, Sınırda Karbon Dü-
zenleme Mekanizması, Türkiye Yeşil 
Sanayi Projesi İle 450 Milyon Dolarlık 
Finansman Müjdesi, Yeşil Mutabakat 
Hedefleri, Yenilenebilir Enerji, Güneş 
Enerjisi konularında bilgilerini paylaştı.

- Çalıştay düzenlendi
Üniversiteli gençlerin iklim krizine 

yönelik yapıcı ve çözüm odaklı öneriler 
oluşturduğu etkinliğin ikinci kısmında 
ise; Sürdürülebilirlik ve AB Yeşil Muta-
bakat, İklim Değişikliği ve Enerji, İklim 
Değişikliğine Uyum ve Azaltım, İklim ve 
Kentleşme, Yenilenebilir Enerjinin Çev-
reye Etkisi ve Enerji Verimliliğinin Kar-
bon Ayak İzi Üzerine Etkileri temaların-
da çalıştay düzenlendi. İlgili konularda 
ortaya konan fikirler sunum eşliğinde 
tüm katılımcılarla paylaşıldı. 

[ab ►
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KSO, ABİGEM ve Kent Üniversitesi arasında 
eğitim işbirliği protokolü imzalandı

Kocaeli Sanayi Odası (KSO), Doğu Marmara 
ABİGEM A.Ş ve İstanbul Kent Üniversitesi Ya-
şam Boyu Eğitim Merkezi arasında eğitim iş-

birliği protokolü imzalandı. 
İmza töreni, Kocaeli Sanayi Odası (KSO) Başkanı 

Ayhan Zeytinoğlu, İstanbul Kent Üniversitesi Rektö-
rü Prof. Dr. M. Necmettin Atsu, İstanbul Kent Üni-
versitesi Yaşam Boyu Eğitim Merkezi Müdürü Cihan 
Sancak, Doğu Marmara ABİGEM A.Ş. Genel Müdürü 
Şenay Yıldız’ın katılımıyla gerçekleşti.

[eurochambers ►

KSO Başkanı Zeytinoğlu, Hisarcıklıoğlu’nu tebrik etti

Kocaeli Sanayi Odası Baş-
kanı Ayhan Zeytinoğlu, 
Brüksel’de gerçekleşti-

rilen Eurochambres’ın Genel 
Kurulunda yeniden Başkan 
Yardımcısı olarak seçilen 
ve 2024–2025 yıllarında da 
Eurochambres görevini sür-
dürecek olan TOBB Başkanı 
Rifat Hisarcıklıoğlu’nu tebrik 
ederek, başarılarının deva-
mını diledi.
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Kadın ve Genç Girişimciler’de başkan ve başkan 
yardımcıları belirlendi

TOBB Kocaeli Kadın ve Genç Girişimciler İcra Kurulları seçimlerinin 
ardından Koordinatör Oda Kocaeli Sanayi Odası’nda başkan ve başkan 

yardımcıları belirlendi.

Kocaeli ili bünyesindeki sanayi ve 
ticaret odalarında gerçekleştiri-
len TOBB Kocaeli Kadın ve Genç 

Girişimciler İcra Kurulları seçimlerinin 
ardından Koordinatör Oda Kocaeli Sa-
nayi Odası’nda başkan ve başkan yar-
dımcıları belirlendi

Ayhan Zeytinoğlu’nun yönetiminde 
gerçekleştirilen İcra Kurulu toplantı-
sında başkan ve başkan yardımcıları 
belirlendi. TOBB bünyesinde ve Kocaeli 
Sanayi Odası koordinatörlüğünde fa-
aliyetlerini sürdüren Kocaeli Kadın ve 
Genç Girişimciler Kurullarının Kocaeli 
Sanayi Odası Kadın ve Genç Girişimci-
ler Kurulları, Kocaeli Sanayi Odası’ndan 
12, Kocaeli Ticaret Odası’ndan 6, Körfez 
Ticaret Odası’ndan 4, Gebze Ticaret 
Odası’ndan 8 üye olmak üzere toplam 
30 kişiden oluştu.

- Seçimler yapıldı
Seçimler Kadın Girişimciler 

Kurulu’ndan sorumlu KSO Yönetim 
Kurulu Başkan Yardımcısı Çınar Ulu-
soy ve Genç Girişimciler Kurulu’ndan 
sorumlu KSO Yönetim Kurulu Üyesi 
Birol Bozkurt’un da katılımıyla yapıldı. 
Yapılan seçime göre TOBB Kocaeli Ka-
dın Girişimciler Kurulu Başkanı Nurcan 
Babalık, Başkan Yardımcıları Nurhayat 
Güldüren ve Banu Elif Pekçetin oldu. 
TOBB Kocaeli Genç Girişimciler Kurulu 
Başkanı ise Mert Kavşut, Başkan Yar-
dımcıları Burak Kasım ve Nihat Can Kır-
cı oldu.      

İcra Kurulları şu isimlerden oluştu; 
Kocaeli Kadın Girişimciler Kurulu; 

Nurcan Babalık, Nurhayat Güldüren, 
Banu Elif Pekçetin, Çiğdem İshakoğlu, 
Sezen Tuğba Koç, Ayşegül Eroğlu Ey-
yüpoğlu, Irmak Sarıtaş, Aslı Karataş 
Çizmeli, Alev Bilgili, Leyla Toltar, Kübra 
Cerrah Yardımcı, Esma Bektaş, Eda Efe, 
Fatoş Durak ve Ayşe Hacet Aşar

Kocaeli Genç Girişimciler Kurulu; 
Mert Kavşut, Burak Kasım, Nihat Can 
Kırcı, Ahmet Efe Bitlis, Eren Açıldı, Ha-
zar Ulusoy, Mert Ayhan, Ebru Ata Tun-
cer, Enis Yanık, Mehmet Genç, Baycan 
Aküzüm, Emre Kahraman, , Cevat Yıl-
dız, Mesut Ekşi ve Asil Baykal

[girişimciler ►
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KSO’da Kadın ve Genç Girişimciler 
İcra Kurulları Seçildi

TOBB bünyesinde ve Kocaeli Sanayi Odası koordinatörlüğünde 
faaliyetlerini sürdüren Kocaeli Kadın ve Genç Girişimciler Kurullarının 

Kocaeli Sanayi Odası İcra Kurulu seçimleri gerçekleştirildi.

TOBB bünyesinde ve Kocaeli Sa-
nayi Odası koordinatörlüğünde 
faaliyetlerini sürdüren Kocaeli 

Kadın ve Genç Girişimciler Kurulları-
nın 77’şer üyeden oluşan Kocaeli Sa-
nayi Odası Kadın ve Genç Girişimciler 
Kurulları, seçimle kendi arasında 12 
üyeden oluşan icra kurullarını belirledi. 
Kocaeli Sanayi Odası’nda sabah saat 
10.00’da başlayan oylamalar 17.00’de 
tamamlandı. Seçim öncesi kısa bir 
açıklama yapan Kocaeli Sanayi Odası 
(KSO) Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, “Hem 
Kadın Girişimcilerimize hem de Genç 
Girişimcilerimize hayırlı uğurlu olması-
nı diliyorum. Bundan önceki dönemde 

bizlere çalışmalarıyla destek olan tüm 
arkadaşlarımıza teşekkür ediyorum. 
Yeni dönemde seçilecek olan arkadaş-
larıma da şimdiden başarılar diliyo-
rum” dedi.

Yapılan seçim neticesinde; KSO Ka-
dın Girişimciler İcra Kurulu’na;

• Aslı Karataş Çizmeli  Karataş Ta-
rımcılık 

• Ayşegül Eroğlu - Systemair
• Çiğdem İshakoğlu - Doğuş Alü-

minyum
• Eda Canıgeniş - İpek Pişmaniye 
• Gamze Çetinkaya-  Ark Pres
• Irmak Sarıtaş - Sarıtaş Çelik 
• Nurcan Babalık - Nacsoft
• Pelin Özkal - Altaş Alüminyum

• Serap Ekşi - Yavuz Dekorasyon
• Serra Koyuncu - Petro Yağ
• Sezen Tuğba Koç - Onko İlaç

• Ümmühan Pektekin - Nazer Oto-
motiv

KSO Genç Girişimciler İcra 
Kurulu’na;

• Ahmet Efe Bitlis - Polisan Kimya
• Batuhan Ceylan - Elbey Lojistik
• Burak Kasım - Ark Oto
• Ebru Ata Tuncer - Teksan Jenera-

tör 
• Emre Biçici - Fumet Gıda
• Eren Açıldı - Çemsan Endüstriyel 

Proses
• Hazar Ulusoy - ICM Makina
• Hilmi Ersin İleri - İleri Mekanik
• Kaan Kirişçi - Metrans Makine
• Mert Ayhan - Ayfalt Beton
• Orhun Turfanda - Montel Mobilya
• Selen Çınar - Şükrü Türedi Tank 

İmali seçildi.
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Kocaeli Genç Girişimciler Kurulu tanışmak için toplandı

[girişimciler ►

TOBB Kocaeli Genç Girişimciler 
Kurulu, gerçekleştirilen seçim-
lerin ardından 4 odanın katılı-

mıyla, koordinatör oda olan Kocaeli 
Sanayi Odası’nda tanışma toplantı-
sında bir araya geldi. Üyelerin birbi-
riyle tanıştığı toplantıda 2024’te yapı-
lacakların da planlaması görüşüldü.

Kadın Girişimciler ilk toplantısını yaptı

Kocaeli Kadın Girişimciler Kurulu 
seçimin ardından ilk toplantısını 
gerçekleştirdi. Üyelerin tanıştığı 

toplantıda 2024 yılı faaliyetleri plan-
landı. 2019-2023 yıllarında icra kuru-
lunda görev alan üyelere de teşekkür 
plaketi verildi.

Genç Girişimciler Schneider Elektrik’i ziyaret etti

Kocaeli Sanayi Odası koordina-
törlüğünde faaliyetlerini sür-
düren Kocaeli Genç Girişimciler 

Kurulu Fransa’nın Nice şehrinde yer 
alan Schneider Elektrik’e bir heyet 
ziyareti düzenlediler. Söz konusu zi-
yarette üyeler üretim tesisini gezerek 
yapılan faaliyetler ve ürünler hakkın-
da bilgi sahibi oldular.

Yıl / Ay (yüzde ) 1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12 Yıllık
2013 (Türkiye) 75,0 73,5 74,2 75,0 76,6 77,5 78,1 78,9 77,8 78,6 77,5 78,0 76,6
2013 (Kocaeli) 69,4 68,2 70,0 70,9 71,3 71,8 71,8 70,8 72,0 71,9 71,5 72,4 71,0

2014 (Türkiye) 75,6 73,8 73,1 75,1 74,7 75,6 74,9 74,9 75,1 75,4 75,1 75,5 75,0
2014 (Kocaeli) 70,5 71,9 70,7 70,6 71,4 71,5 72,6 70,6 70,7 71,7 71,9 70,8 71,2
2015 (Türkiye) 74,4 74,1 74,0 76,8 77,5 77,6 78,5 76,8 75,9 75,5 75,9 75,8 74,7
2015 (Kocaeli) 70,9 70,6 70,3 71,8 71,5 70,7 70,8 70,4 70,3 70,6 70,6 70,5 70,8
2016 (Türkiye) 77,2 76,0 76,2 77,0 77,7 78,0 77,8 76,3 78,1 77,9 78,0 78,1 77,4
2016 (Kocaeli) 70,6 70,4 70,4 71,1 70,1 71,2 68,8 69,4 69,6 70,0 70,8 70,4 70,3
2017 (Türkiye) 77,0 76,8 76,7 78,4 78,8 79,0 78,7 78,8 79,0 79,7 79,9 79,0 78,5
2017 (Kocaeli) 70,7 70,4 70,7 71,4 71,6 71,5 71,0 71,7 70,9 71,1 71,0 70,7 71,1
2018 (Türkiye) 78,2 77,8 77,8 77,3 77,9 78,3 77,1 77,8 76,2 75,4 74,1 74,1 76,8
2018 (Kocaeli) 70,9 70,6 70,8 71,5 71,5 71,5 71,5 71,1 71,0 71,2 70,5 69,2 70,9
2019 (Türkiye) 74,4 74,0 74,3 75,5 76,3 77,1 76,2 76,6 76,3 76,4 77,2 77,0 75,9
2019 (Kocaeli) 70,0 70,2 70,3 71,0 70,0 69,5 70,0 70,3 70,5 70,7 70,9 71,0 70,4
2020 (Türkiye) 75,5 76,0 75,3 61,6 62,6 66,0 70,7 73,3 74,6 75,4 75,8 75,6 71,9

2020 (Kocaeli) 70,5 70,7 68,6 54,3 60,3 61,3 65,1 68,5 69,6 70,5 70,8 70,8 66,7

2021 (Türkiye) 75,4 74,9 74,7 75,9 75,3 76,6 76,7 77,1 78,1 78,0 78,1 78,7 76,6

2021 (Kocaeli) 69,9 70,4 70,7 71,0 70,3 71,1 70,3 71,0 71,3 71,3 71,5 71,2 70,8

2022 (Türkiye) 77,6 76,6 77,3 77,8 78,0 77,6 78,2 76,7 77,4 76,9 75,9 76,5 77,2
2022 (Kocaeli) 71,0 70,9 71,0 71,4 71,8 71,7 71,8 71,0 72,5 72,0 71,6 72,0 71,6
2023 ( Türkiye) 75,3 75,2 73,5 75,4 76,0 76,8 77,1 76,1 77,3
2023 (Kocaeli) 70,4 70,6 71,0 71,6 71,8 71,8 71,6 70,6 71,0
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[kapasite ►

Yıl / Ay (yüzde ) 1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12 Yıllık
2013 (Türkiye) 75,0 73,5 74,2 75,0 76,6 77,5 78,1 78,9 77,8 78,6 77,5 78,0 76,6
2013 (Kocaeli) 69,4 68,2 70,0 70,9 71,3 71,8 71,8 70,8 72,0 71,9 71,5 72,4 71,0

2014 (Türkiye) 75,6 73,8 73,1 75,1 74,7 75,6 74,9 74,9 75,1 75,4 75,1 75,5 75,0
2014 (Kocaeli) 70,5 71,9 70,7 70,6 71,4 71,5 72,6 70,6 70,7 71,7 71,9 70,8 71,2
2015 (Türkiye) 74,4 74,1 74,0 76,8 77,5 77,6 78,5 76,8 75,9 75,5 75,9 75,8 74,7
2015 (Kocaeli) 70,9 70,6 70,3 71,8 71,5 70,7 70,8 70,4 70,3 70,6 70,6 70,5 70,8
2016 (Türkiye) 77,2 76,0 76,2 77,0 77,7 78,0 77,8 76,3 78,1 77,9 78,0 78,1 77,4
2016 (Kocaeli) 70,6 70,4 70,4 71,1 70,1 71,2 68,8 69,4 69,6 70,0 70,8 70,4 70,3
2017 (Türkiye) 77,0 76,8 76,7 78,4 78,8 79,0 78,7 78,8 79,0 79,7 79,9 79,0 78,5
2017 (Kocaeli) 70,7 70,4 70,7 71,4 71,6 71,5 71,0 71,7 70,9 71,1 71,0 70,7 71,1
2018 (Türkiye) 78,2 77,8 77,8 77,3 77,9 78,3 77,1 77,8 76,2 75,4 74,1 74,1 76,8
2018 (Kocaeli) 70,9 70,6 70,8 71,5 71,5 71,5 71,5 71,1 71,0 71,2 70,5 69,2 70,9
2019 (Türkiye) 74,4 74,0 74,3 75,5 76,3 77,1 76,2 76,6 76,3 76,4 77,2 77,0 75,9
2019 (Kocaeli) 70,0 70,2 70,3 71,0 70,0 69,5 70,0 70,3 70,5 70,7 70,9 71,0 70,4
2020 (Türkiye) 75,5 76,0 75,3 61,6 62,6 66,0 70,7 73,3 74,6 75,4 75,8 75,6 71,9

2020 (Kocaeli) 70,5 70,7 68,6 54,3 60,3 61,3 65,1 68,5 69,6 70,5 70,8 70,8 66,7

2021 (Türkiye) 75,4 74,9 74,7 75,9 75,3 76,6 76,7 77,1 78,1 78,0 78,1 78,7 76,6

2021 (Kocaeli) 69,9 70,4 70,7 71,0 70,3 71,1 70,3 71,0 71,3 71,3 71,5 71,2 70,8

2022 (Türkiye) 77,6 76,6 77,3 77,8 78,0 77,6 78,2 76,7 77,4 76,9 75,9 76,5 77,2
2022 (Kocaeli) 71,0 70,9 71,0 71,4 71,8 71,7 71,8 71,0 72,5 72,0 71,6 72,0 71,6
2023 ( Türkiye) 75,3 75,2 73,5 75,4 76,0 76,8 77,1 76,1 77,3
2023 (Kocaeli) 70,4 70,6 71,0 71,6 71,8 71,8 71,6 70,6 71,0

Aylara göre kapasite kullanım oranlarının seyri

Ekim ayında Kocaeli’de sanayinin 
kapasite kullanımı yüzde 71,1 oldu

T.C. Merkez Bankası tarafından açıklanan Türkiye geneli kapasite kullanım oranı ekim ayında yüzde 77.4 ile 
geçen yılın aynı ayına göre 0.5 puan, eylül ayına göre 0.1 puan arttı.

Kocaeli Sanayi Odası tarafından her ay açıklanan Kocaeli sanayi kuruluşlarının kapasite kullanım oranı ekim 
ayında yüzde 71.1 olarak gerçekleşti. Ekim ayı kapasite kullanım oranı geçen yılın aynı ayına göre 0.5 puan 

gerilerken, eylül ayına göre 0.1 puan arttı.

Ekim ayı anketine yanıt veren firmaların bir 
önceki aya göre yüzde 20’sinin istihdamla-
rının arttığı, yüzde 67’sinin istihdamlarında 
değişim yaşanmadığı, yüzde 13’ünün istih-
damlarının azaldığı belirlenmiştir. 

Firma Bildirimleri Ekim (yüzde)

Arttı 20

Değişmedi 67

Azaldı 13

İstihdam

Değerlendirmeye 
alınan firmaların 

ölçekleri

Bölgemizdeki sanayi sektöründeki gelişmelerin ve değişmelerin 
aylık olarak takip edilmesi amacıyla hazırlanan eylül ayı anketi çer-
çevesinde Odamızca bir araştırma yapılmıştır. 
Araştırmaya katılan firma sayısı 159 adet olup bu firmaların yüzde 
75’i KOBİ, yüzde 25’i büyük ölçekli firma niteliğindedir. 

Firma Bildirimleri Kasım (yüzde)

Arttı 15

Değişmedi 60

Azaldı 25

Firma Bildirimleri Kasım (yüzde)

Arttı 13

Değişmedi 68

Azaldı 19

İç Siparişler

Firmaların yüzde 15’i kasım ayında iç sipa-
rişlerinin arttığını belirtilirken, yüzde 25’i 
siparişlerinin azaldığını belirtmiştir. Firma-
ların yüzde 60’ında ise sipariş miktarlarında 
bir değişim yaşanmamıştır.  

Ankete katılan firmaların yüzde 13’ü dış 
siparişlerinin kasım ayında arttığını belir-
tirken, yüzde 19’u azalış bildirmişlerdir. Fir-
maların yüzde 68’inde ise alınan dış sipariş 
miktarlarında bir değişim yaşanmamıştır. 

 

75

25

KOBİ Büyük Ölçekli

 

75

25

KOBİ Büyük Ölçekli

Dış Siparişler
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Saat 9’u 5 geçe, KSO’da da hayat durdu

[anma ►

Cu m h u r i -
yetimizin 
kurucusu 

Gazi Mustafa Ke-
mal Atatürk’ün 
vefatının 85’inci 
yıl dönümünde, 
Kocaeli Sanayi 
Odası’nda anma 
töreni düzen-
lendi. Oda per-
sonelinin katıl-
dığı törende, 1 
dakikalık saygı 
duruşunda bu-
lunuldu.

‘Kırmızı Özgürlük’ sergisi büyük ilgi gördü

Cumhuriyetimizin 100. Yılı dolayısıyla düzenlenen ve 
41 Sanat üyelerinin eserlerinden oluşan ‘Kırmızı Öz-
gürlük’ temalı Uluslararası Karma Plastik Sanatlar 

Sergisi, Kocaeli Sanayi Odası’nda sanatseverleri ağırladı.
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Atatürk, bir kez daha sevdiği şarkılarla anıldı
KSO Oda Orkestrası Atatürk’ü sevdiği şarkılarla andı. ‘Kocaeli Sanayi 
Odası Oda Orkestrası'nın Atatürk’ün Sevdiği Şarkılar Konseri’ büyük  

beğeni topladı.

Kocaeli Sanayi Odası (KSO), Cum-
huriyetimizin kurucusu Gazi 
Mustafa Kemal Atatürk’ün ebe-

diyete intikalinin 85. yıl dönümü mü-
nasebetiyle anlamlı bir etkinliğe imza 
attı. Geleneksel hale gelen Kocaeli Sa-
nayi Odası Oda Orkestrası ‘Atatürk’ün 
Sevdiği Şarkılar Konseri’ Yahya 
Kaptan’da bulunan Süleyman Demirel 
Kültür Merkezi’nde geniş bir katılımla 
gerçekleştirildi. 

Kocaeli Üniversitesi (KOÜ) Rektörü 
Prof. Dr. Nuh Zafer Cantürk, İl Kültür ve 
Turizm Müdürü Fatih Taşdelen, Koca-
eli Sanayi Odası Başkanı Ayhan Zey-
tinoğlu, Kocaeli Sanayi Odası Meclis 
Başkanı Hasan Tahsin Tuğrul, yönetim 
kurulu üyeleri, meclis üyeleri, meslek 
komitesi üyeleri, Mehmet Sinan De-
reli Ortaokulu veli ve öğrencileri ile 

çok  sayıda katılımcı konsere yoğun ilgi 
gösterdi. 

- Konser öncesi Atatürk’e ait fo-
toğraf sergisi gezildi

Konser öncesi katılımcılar Nec-
mettin Özçelik’in özel koleksiyonunda 
bulunan Atatürk’e ait fotoğraflarının 
yer aldığı sergiyi gezdiler. Ardından 
İTÜ Türk Müziği Devlet Konservatuvarı 
Öğretim Üyeleri Tuğçem Kar ve Gülşah 
Sönmez, Kocaeli Sanayi Odası Oda Or-
kestrası ile birlikte Atatürk’ün sevdiği 
şarkıları seslendirdi. Bir Fırtına Tuttu 
Bizi, Manastır Türküsü, Aman Doktor, 
Çalın Davulları, Dayler Dayler, Kırmızı 
Gülün Alı Var gibi Atatürk’ün sevdiği 
pek çok şarkının seslendirildiği konse-
rin sonunda seyirciler Oda Orkestra-
sı ve solistler Tuğçem Kar ile Gülşah 
Sönmez’i dakikalarca ayakta alkışladı.  
Konser hep bir ağızdan İzmir Marşı’nın 
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Gebze Teknik Üniversitesi 
(GTÜ) Uluslararası İlişki-
ler Koordinatörlüğü açılış 

töreni gerçekleştirildi. GTÜ Kongre 
ve Kültür Merkezi’nde düzenlenen 
törene Kocaeli Vali Yardımcısı Abdul 
Rauf Ulusoy, Gebze Kaymakamı 
Mehmet Ali Özyiğit, GTÜ Rektörü 
Prof. Dr. Hacı Ali Mantar, Gebze Be-
lediyesi Başkan Yardımcısı Mehmet 
Dinç, Gebze Jandarma Komutanı 
Üsteğmen Muharrem Poyrazoğlu, 
TÜBİTAK BİLGEM Başkan V. Dr. Ali 
Görçin, Gebze Ticaret Odası Başkanı 
Abdurrahman Aslantaş, D-8 İstan-
bul Sekreteryası Ahmar İsmail, GTÜ 
akademik-idari üst yönetimi, akade-
misyenler ve öğrenciler katıldı.  

Saygı Duruşu ve İstiklal Marşı’nın 
okunmasıyla başlayan etkinlikte, 
Kaymakam Mehmet Ali Özyiğit, bi-
lim ve teknolojik gelişme sürecinde 
etkin bir şekilde rol almanın öne-
mine vurgu yaptığı konuşmasında 
şunları dile getirdi: “Medeniyetlerin 
gelişimini incelediğimizde, gözlem-
liyoruz ki bir millet veya medeniyet 
bir konuda öncülük eder, bir şeyi 
bulur veya geliştirir. Diğerleri bu ye-
niliği fark eder ve katkı sunar. Bilim, 
bilgi ve medeniyet bu şekilde ilerler. 
Ancak günümüzde bu hızlı bir şe-
kilde gerçekleşiyor. Bilgi artık hızla 
el değiştiriyor ve bu takip edilmesi 
zor bir durum yaratıyor, eğer bu hızı 
yakalayamazsak, geride kalırız.”

“Dünya çapında bilimsel ve 
teknolojik gelişmeler hızla yayılıyor. 
Bu nedenle iddialı olmalı, bilim ve 
teknolojiyi takip etmeli, güvenmeli 
ve ileriye taşımalıyız. Üniversitemiz 

bu anlamda büyük bir sorumluluk 
taşıyor. Üniversitelerimiz, dünya-
daki gelişmelere ayak uydurmalı ve 
ülkenin geride kalmamasını sağla-
malıdır.”

“Bu çalışmayı çok önemli buluyo-
rum ve üniversitemizin bu yöndeki 
çabalarını takdir ediyorum. Etkinliğe 
katılanları tebrik ederim. Bu çabala-
ra liderlik eden Rektörümüzü, Rek-
tör Yardımcılarımızı ve tüm görev 
arkadaşlarımızı kutlarım.”

Rektör Prof. Dr. Hacı Ali Mantar, 
konuşmasında, küreselleşen dün-
yada GTÜ’nün daha etkili ve görünür 
olması için Uluslararası İlişkiler 
Koordinatörlüğü’nün kurulduğunu 
söyledi.

Mantar, “Dünyada her zaman-
kinden daha fazla hızlı ve etkin bir 
değişim ve dönüşüm yaşanmakta-
dır. Bu dijitalleşmenin getirdiği deği-
şim ile dünyadaki ülkeler arasındaki 
sınırlar kalkmaktadır. Kıtalar arasın-
daki mesafeler küçülmektedir. Ger-
çek şu ki küresel bir dünyada daha 
etkin bir şekilde yaşamaya başladık. 
Dünya artık tek bir topluluk, tek bir 
ülke gibi. Onun için de bizim de bu 
topluluğun, bu dönüşümün, bu deği-
şimin içerisinde etkin bir şekilde yer 
almamız gerekiyor” dedi.

Mantar, Uluslararası İlişkiler 
Koordinatörlüğü’nün, akademisyen 
değişimi, öğrenci değişimi, kon-
sorsiyum oluşturma, ülkeler arası 
iş birliği gibi birçok konuyla ilgile-
neceğini belirterek, “Bu ofisimizin 
amacı, Gebze Teknik Üniversitesi 
olarak küresel bir dünyada daha 
etkin, daha belirgin bir şekilde yer 

almamızı sağlamaktır. Bu hedefimi-
ze ulaşacağımıza inanıyorum” diye 
konuştu.

Açılış konuşmalarının ardından 
GTÜ Uluslararası İlişkiler Koordina-
törü Bahar Yıldız Kutman, koordi-
natörlüğün yapısı, işleyişi, görev ve 
sorumlulukları, projeler, anlaşmalar 
ve geleceğe dönük tasarlanan ça-
lışmalar hakkında tanıtıcı bir sunum 
gerçekleştirdi.

Erasmus kapsamında, üniver-
sitelerde akademik incelemelerde 
bulunmak ve bilimsel çalışma-
lar gerçekleştirmek üzere Güney 
Kore’ye giden Fizik Bölümü Öğretim 
Üyesi Prof. Dr. Numan Akdoğan, 
deneyimlerini paylaştığı bir sunum 
gerçekleştirdi.

Yine Erasmus kapsamında 
Almanya’da staj yaparak öğrenim 
deneyimini zenginleştiren GTÜ 
öğrencisi Ali Mert Tuşat, başvuru 
süreci hakkında bilgi verdiği bir 
konuşma gerçekleştirdi.

Konuşmaların ardın-
dan GTÜ Uluslararası İlişkiler 
Koordinatörlüğü’nün açılışı yapıldı 
ve ardından karşılıklı etkileşime 
olanak tanıyan bir kokteyl gerçek-
leştirildi.

GTÜ Uluslararası İlişkiler Koor-
dinatörlüğü, Rektör Yardımcısı Prof. 
Dr. Hasari Çelebi yönetiminde, Dr. 
Öğretim Üyesi Bahar Yıldız Kutman 
koordinatörlüğünde; uluslararası 
iş birlikleri, öğrenci ve akademis-
yen değişim programları, yurt dışı 
eğitim ve araştırma olanakları gibi 
konularda öğrencilere ve akademis-
yenlere destek verecektir.

GTÜ’de Uluslararası İlişkiler 
Koordinatörlüğü törenle açıldı

[akademi►
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